
 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 1 

Acta núm. 15/2018 
 
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA 
EL DIA 4 D’OCTUBRE DE 2018. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 18.00 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  20.45 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
VICENTE MORERA ROMAGUERA 
SALVADOR LLOPIS IBIZA 
ROSA POUS MARÍ 
 

VICENT CANET LLIDÓ 
IMMA IBIZA COTS 
ROSANNA MIÑANA MORELL 
ENRIC ESCRIVÁ COTS 
 

CARLOS MENGUAL MANZANARES 
ANA MARIA MORELL GÓMEZ 
ALFONSO FORRAT ESTÈVEZ 
 

BLAI PEIRÓ SANCHIS 

YOLANDA PASTOR BOLO 
GABRIEL OLTRA MESTRE 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
 

ALEJANDRO SALORT RUBIO 
 

JOSÉ SALAZAR CUADRADO 
 
ABSENTS EXCUSATS: 
HILARIO ROBLES SERRANO 
ESTER MILLAN SOLDADO 
ROSA MARIA SORIA ESCRIVÁ 
 

SRA. SECRETÀRIA: 
SOFIA GREGORI BOSCH 
 

SRA. INTERVENTORA: 
MARTA MILVAQUES CUCART 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic la secretària 

accidental de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i la 

secretària. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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Abans d’entrar en l’ordre del dia, el Sr. Mengual, portaveu del Grup socialista, demana 
la paraula per una qüestió d’ordre; i el Sr. alcalde li concedeix la paraula i es produeix la 
manifestació que tot seguit s’indica: 
 
 
 Sr. Mengual Manzanares: “És veritat que ja li ho vaig traslladar al Sr. alcalde, i 

vam estar parlant del tema dels horaris de les comissions, que intentara que foren de 
vesprada, i ara en aqeust plenari entenem que podríem haver parlat amb el portaveu, 
no sé amb els portaveus del govern, però parlant amb el portaveu del Grup Popular, 
i amb el portaveu que els parla per parlar de l’hora d’aquest plenari tan importat, 
dels pressupostos. Nosaltres no només la companya Rosa Maria està treballant; 
Alfons ha hagut de canviar l’horari, jo he hagut de fer molts canvis a l’institut, 
perquè estem en avaluacions inicials, per poder vindre; per tant, ja que almenys en 
l’assumpte dels pressupostos nosaltres ens hem oferit, i així ho hem fet per intentar 
traure endavant els pressupostos municipals, almenys haver tingut la consideració de 
poder tractar el dia i hora per a la realització d’aquest plenari.” 

 
 
 
 
PRIMER.- DICTAMEN CI DE GOVERNACIÓ SOBRE LA DELEGACIÓ DELS 
MEMBRES PER A FORMAR PART DE LA COMISSIÓ PARITÀRIA DE 
SEGUIMENT I INTERPRETACIÓ DEL CONVENI COL·LECTIU I DE 
L’ACORD DE LES NORMES REGULADORES DEL PERSONAL 
FUNCIONARI. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, en sessió 
extraordinària, de data 27 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que 
diu textualment: 
 
“Dictamen per a la delegació dels membres per a formar part de la Comissió Paritària de 
Seguiment i interpretació del conveni col·lectiu i de l’acord de les normes reguladores del 
personal funcionari. 
 
Vist el que disposa l’article 33 y 34 del Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’ octubre, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei de l’Estatut Bàsic de l’ Empleat Públic, i amb la finalitat de 
dur endavant la negociació d’aquelles matèries i condicions de treball pròpies referides al 
empleats públics al servei d’aquest Ajuntament, es fa necessari procedir per part del Plenari a la 
delegació formal per a que alguns dels seus membres formen part de les Comissió Paritària de 
Seguiment i Interpretació del Conveni Col·lectiu i de l’Acord de les normes reguladores del 
personal funcionari, per tal que representen a l’Ajuntament en les negociacions i en aquells 
temes que siguen competència de la mateixa, es proposa: 
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Primer.- Procedir a la delegació formal a favor dels membres de la Corporació, per a formar 
part de la Comissió Paritària de Seguiment i interpretació del conveni col·lectiu i de l’acord de 
les normes reguladores del personal funcionari, tal i com està establert en l’article 5 del conveni 
col·lectiu, publicat en el BOP de la provincia de València nº 120, de 23-V-2005, que tot seguit 
s’indiquen: 

 Sr. David Gonzalez Martinez, del grup Compromís per Oliva. 
 Sra. Alejandra Tomas Domenech, del grup Partit Popular. 
 Sr. Carlos Mengual Manzanares, del grup Socialista. 
 Sr. Blai Peiro Sanchis, del grup Projecte Ciutadans d’Oliva. 
 Sr. Alex Salort Rubio, del Grup Esquerra Unida del Pais Valencià. 

com membres titulars per a que formen part, en representació de l’Ajuntament, de la referida 
Comissió, que estarà formada per un total de 5 membres en representació de la Corporació. 
 
Seran suplents dels titulars els regidors que pertanyen al mateix Grup Polític que de fet 
acudeixen a les sessions corresponents en absència dels titulars. 
 
Així mateix els membres representants de l’Ajuntament, manifestaran la seua voluntat en la 
negociació, mitjançant el sistema de vot ponderat. En el supòsit de haver més d’un membre per 
grup polític, el vot li correspondrà únicament al que figure en primer lloc de la llista electoral. 
 
Segon.- Notificar al Comitè de Empresa i a la Junta de Personal funcionari de l’Ajuntament 
d’Oliva, als efectes corresponents 
 
Tercer.- Elevar aquesta proposta al Plenari de l’Ajuntament per a l’adopció d’acord. 
 
Els membres de la Comissió Municipal informativa voten la proposta: 
 A favor: 
1. Sr. David González Martínez 
2. Sr. Jose Salazar Cuadrado (Gent d’Oliva) 
3. Sr. Salvador Llopis Ibiza (PP) 
4.  Sra. Ana Morell (PSOE) 
 
Abstenció: 
5. Sr. Blai Peiro Sanchis (Projecte C.) 
6.  
Es dictamina favorablement el següent: 
 
Primer.- Procedir a la delegació formal a favor dels membres de la Corporació, per a formar 
part de la Comissió Paritària de Seguiment i interpretació del conveni col·lectiu i de l’acord de 
les normes reguladores del personal funcionari, tal i com està establert en l’article 5 del conveni 
col·lectiu, publicat en el BOP de la provincia de València nº 120, de 23-V-2005, que tot seguit 
s’indiquen: 

 Sr. David Gonzalez Martinez, del grup Compromís per Oliva. 
 Sra. Alejandra Tomas Domenech, del grup Partit Popular. 
 Sr. Carlos Mengual Manzanares, del grup Socialista. 
 Sr. Blai Peiro Sanchis, del grup Projecte Ciutadans d’Oliva. 
 Sr. Alex Salort Rubio, del Grup Esquerra Unida del Pais Valencià. 
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com membres titulars per a que formen part, en representació de l’Ajuntament, de la referida 
Comissió, que estarà formada per un total de 5 membres en representació de la Corporació. 
 
Seran suplents dels titulars els regidors que pertanyen al mateix Grup Polític que de fet 
acudeixen a les sessions corresponents en absència dels titulars. 
 
Així mateix els membres representants de l’Ajuntament, manifestaran la seua voluntat en la 
negociació, mitjançant el sistema de vot ponderat. En el supòsit de haver més d’un membre per 
grup polític, el vot li correspondrà únicament al que figure en primer lloc de la llista electoral. 
 
Segon.- Notificar al Comitè de Empresa i a la Junta de Personal funcionari de l’Ajuntament 
d’Oliva, als efectes corresponents 
 
Tercer.- Elevar aquesta proposta al Plenari de l’Ajuntament per a l’adopció d’acord.” 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres presents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
 
 
SEGON. DICTAMEN CI DE GOVERNACIÓ SOBRE MODIFICACIONS A LA 
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL (RLT) DE L’AJUNTAMENT D’OLIVA. 
 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, celebrada en sessió 
extraordinària, de data 27 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que 
diu textualment: 
 
 
“PROPOSTA MODIFICACIONS A LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL (RLT) 
DE L'AJUNTAMENT D'OLIVA 
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
 
Vist l’expedient que es tramita per a l’aprovació de determinades modificacions de la Relació de 
Llocs de Treball (RLT) de l'Ajuntament d'Oliva. 
 
Vist que els instruments d’ordenació de la gestió dels Recursos Humans són els mitjans 
jurídicament establerts per a l’organització i ordenació del personal al servei de les 
Administracions Públiques. 
 
Vist que segons allò establert en l’art. 74 de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic (EBEP) “Les 
Administracions Públiques estructuraran la seua organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius semblants que comprendran, com a mínim, la 
denominació dels llocs, els grups de classificació professional, els cossos o escales, si s’escau, 
a què estiguen adscrits, els sistemes de provisió i les retribucions complementàries. Dits 
instruments seran públics”. 
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Vist que, tal com estableix l’art. 126 del RD Legislatiu 781/1986, l’RLT és un instrument tècnic 
d’ordenació del personal i de racionalització de les estructures administratives d’acord amb les 
necessitats dels serveis, mitjançant el qual es determinen les necessitats de personal, es 
defineixen els requisits exigits per al desenvolupament dels llocs de treball i es classifiquen 
cadascun d’ells. 
 
Vist el contingut de les Actes de la Mesa General Conjunta de Negociació dels dies 07-09-2018 
i 11-09-2018, i a la vista de les deliberacions i propostes negociades en el transcurs de les 
sessions. 
 
Vist que les modificacions proposades a la Relació de Llocs de Treball, es justifiquen de la 
següent manera:  
 
Complement d'Exclusivitat del lloc d'Interventor/a 
Es proposa modificar el complement específic del lloc d'Interventor, assignant-li el factor de 
"exclusivitat", igual que al lloc de Secretària, per tractar-se de llocs en els quals les 
circumstàncies concurrents són idèntiques ja que, de conformitat amb allò disposat en l'art. 92.2 
de la llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local, el lloc de Secretaria i 
d'Intervenció del municipi d'Oliva, són els dos únics llocs de l'Ajuntament reservats a 
funcionaris d'Administració local amb habilitació de caràcter nacional, de categoria superior. 
D'altra banda, la normativa actual assigna a l'Interventor, a més de les funcions que 
expressament es preveuen en l'art. 4 del Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es 
regula el règim jurídic dels funcionaris d'administració local amb habilitació de caràcter 
nacional, multitud de funcions addicionals imposades per la vigent normativa, respecte a les 
assignades abans de l'any 2007. Com són la remissió d'informació a l'Oficina Virtual de 
Coordinació amb Hisendes Locals dependent del Ministeri d'Hisenda i Funció Pública, al 
Tribunal de Comptes, a la Base Nacional de subvencions, la informació Salarial de Llocs 
d'Administració (ISPA), així com l'auditoria del registre comptable de factures i la recepció 
material d'inversions atribuïdes en el nou Reglament de Control Intern d'Entitats Locals aprovat 
pel Reial Decret 424/2017, de 18 d'abril. 
El que s'ha exposat anteriorment justifica l'assignació del factor de "exclusivitat" al complement 
específic del lloc d'Interventor, a fi de equiparar-lo amb l'assignat al lloc de Secretària amb un 
nivell d'exigència, dificultat tècnica, dedicació i responsabilitat semblants, fet que suposa una 
adaptació retributiva amb caràcter singular i excepcional que resulta necessària per a l'adequació 
de la valoració actual pels motius esmentats anteriorment. 
 
Rang i complement de destinació del lloc d'Assessor/a Jurídic/a 
Aquest lloc figura dins la RLT municipal amb els codis retributius corresponents al Rang 11 i 
nivell de Complement de Destinació 28. 
La proposta es justifica en base a l’Informe de la Universitat d’Alacant, en relació als criteris 
utilitzats per tal d’elaborar la proposta de RLT i assignar a cada lloc de treball els punts que 
determinen el rang que ha de correspondre al lloc d'Assessor/a Jurídic/a. En aquest sentit, la 
graduació dels factors de valoració d’aquest lloc seria la següent: 
Factor 1.- Formació bàsica, enquadrables dintre del grau de llicenciat o enginyer superior, la 
qual cosa venia quantificat en 180 punts. 
Factor 2.- Idiomes. No s’aplicaria cap tipus de graduació en aquest factor. 0 punts. 
Factor 3.- Informàtica. Enquadrables dintre del tercer grau dels cinc previstos, amb una 
puntuació prevista de 30 punts. 
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Factor 4.- Formació específica. Per a desenvolupar aquest lloc es requereix de la titulació de 
valencià en nivell mitjà, així com cursos específics de formació, enquadrables al tercer grau 
d’aquest factor, i amb una assignació de 100 punts. 
Factor 5.- Experiència. El grau de valoració de l’experiència ve configurada en la RLT amb 
relació al nivell de titulació acadèmica, per la qual cosa, el nivell d’experiència seria més de tres 
anys, per tant el cinquè grau d’aquest factor, puntuat amb 125 punts. 
Factor 6.- Supervisió. El nivell de supervisió és el cinqué nivell o grau, és a dir, es té 
responsabilitat de supervisió sobre empleats que realitzen tasques d'elevada complexitat 
tècnica, amb una puntuació prevista de 120 punts. 
Factor 7.- Errades o Responsabilitat per errades. El grau corresponent a aquest factor hauria de 
ser literalment el de “greus conseqüències per a tota la Corporació en el seu conjunt: a més a 
més, aquestes errades són quasi impossibles de detectar i subsanar”, sent puntuable amb 175 
punts. 
Factor 8.- Decisions (presa de decisions). El grau d’aquest factor, per als dos llocs de treball 
esmentats, ha de ser el que textualment diu “freqüentment es pren un gran nombre de decisions 
complexes en qualsevol ordre casi sense supervisió”, i aquesta graduació vindria puntuada amb 
120 punts. 
Factor 9.- Complexitat. De forma idèntica al que ha estat exposat per al Factor 8, aquest lloc de 
treball pot quedar graduat en el quart nivell, és a dir, “Treballs molt complexos i no definitis en 
els quals s’ha de decidir allò que s’ha de fer i com s’ha de fer. Es precís desenvolupar noves 
idees i actuar sota situacions canviants per la qual cosa normalment es requereix creativitat i 
certa capacitat d’invenció”, corresponent per aquest factor una puntuació de 90 punts. 
La suma total de la puntuació que correspon al lloc d'Assessor/a Jurídic/a, per tots aquests 
factors, és de 940 punts. 
Quantificada la valoració del lloc, en els termes que igualment consten en l’Informe de la 
Universitat d’Alacant, el rang que els correspondria, donat que dita valoració es troba en 
l’interval comprés entre 901 i 1.000 punts, és el 12, amb un complement de destinació nivell 30. 
 
Complement de destinació del lloc d'Oficials de Policia 
D'acord amb el que disposa l'article 37 de la Llei 17/2017, de 13 de desembre, de la Generalitat, 
de coordinació de policies locals de la Comunitat Valenciana (DOGV núm. 8191 de 15-12-
2017), els Oficials de la Policia Local han de passar del grup C1 al grup B. 
 
Rang i complement de destinació dels llocs de Caps dels Departaments Jurídic-
Administratiu i de Governació-Contractació 
Aquestos dos llocs figuren dins la RLT municipal amb els codis retributius corresponents al 
Rang 10 i nivell de Complement de Destinació 26, i hui en dia són, juntament amb l’actual TAG 
d’Urbanisme, els únics tècnics jurídics dels quals disposa aquest Ajuntament, per la qual cosa 
això ha comportat que hagueren d'intervindre en nombroses tasques amb la mateixa eficiència 
que qualsevol funcionari de rang superior, tal i com s’ha pogut comprovar. 
Per altra banda, com és sabut, dintre de la vigent RLT figuren també tres llocs de treball, 
vinculats a l’àmbit d’actuació jurídica, com són les figures d’Assessor Jurídic; Cap de Servei 
d’Urbanisme i Cap del Servei de Gestió, Coordinació i Suport Tècnic Administratiu, llocs als 
quals es va assignar un codi retributiu corresponent al Rang 11, nivell de Complement de 
Destinació 28; i de les quals, dues places es troben vacants, per la qual cosa, a priori, i 
simplement per raons de homogeneïtat, els Caps del Departament Jurídic-administratiu i el de 
Governació-Contractació haurien de quedar igualats en rang i complement de destinació a 
aquestos llocs, a més, tenint en compte que en el moment en què es cobrisquen eixes dos 
vacants, els ocupants serien nous en aquesta Administració municipal. 
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A banda d’això, en base a l’Informe de la Universitat d’Alacant dels criteris utilitzats per tal 
d’elaborar la proposta de RLT i assignar a cada lloc de treball els punts que determinen el rang, 
la graduació dels factors de valoració dels llocs de Cap de Departament Jurídic-Administratiu i 
Cap de Departament de Governació-Contractació serien: 
Factor 1.- Formació bàsica, enquadrables dintre del grau de llicenciat o enginyer superior, la 
qual cosa venia quantificat en 180 punts. 
Factor 2.- Idiomes. No s’aplicaria cap tipus de graduació en aquest factor. 0 punts. 
Factor 3.- Informàtica. Enquadrables dintre del tercer grau dels cinc previstos, amb una 
puntuació prevista de 30 punts. 
Factor 4.- Formació específica. Per a desenvolupar aquestos llocs es requereix de la titulació de 
valencià en nivell mitjà, així com cursos específics de formació, enquadrables al tercer grau 
d’aquest factor, i amb una assignació de 100 punts. 
Factor 5.- Experiència. El grau de valoració de l’experiència ve configurada en la RLT amb 
relació al nivell de titulació acadèmica, per la qual cosa, el nivell d’experiència seria entre dos i 
tres anys, per tant el cinquè grau d’aquest factor, puntuat amb 105 punts. 
Factor 6.- Supervisió. El nivell de supervisió és el quart nivell o grau, és a dir, es té 
responsabilitat de supervisió sobre empleats de nivells inferiors (aquestos realitzen un ampli 
conjunt de tasques diferenciades i la responsabilitat consisteix en organitzar i supervisar el 
treball que hi realitzen), amb una puntuació prevista de 90 punts. 
Factor 7.- Errades o Responsabilitat per errades. El grau corresponent a aquest factor hauria de 
ser literalment el de “repercussió mitjana i afectant a la Corporació en el seu conjunt: a més a 
més, aquestes errades són difícils de detectar”, sent puntuable amb 147 punts. 
Factor 8.- Decisions (presa de decisions). La realitat de la pràctica diària ens du a poder 
assenyalar que el grau d’aquest factor, per als dos llocs de treball esmentats, ha de ser el que 
textualment diu “freqüentment es pren un gran nombre de decisions complexes en qualsevol 
ordre casi sense supervisió”, i aquesta graduació vindria puntuada amb 120 punts. 
Factor 9.- Complexitat. De forma idèntica al que ha estat exposat per al Factor 8, respecte a la 
pràctica diària, aquestos dos llocs de treball poden quedar graduats en el quart nivell, és a dir, 
“Treballs molt complexos i no definits en els quals s’ha de decidir allò que s’ha de fer i com 
s’ha de fer. És precís desenvolupar noves idees i actuar sota situacions canviants per la qual 
cosa normalment es requereix creativitat i certa capacitat d’invenció”, corresponent per aquest 
factor una puntuació de 90 punts. 
La suma total de la puntuació, per tots aquests factors, que correspondria als llocs de treball de 
Cap de Departament Jurídic-Administratiu i Cap de Departament de Governació-Contractació, 
és de 862 punts. 
Quantificada la valoració dels dos llocs, en els termes que igualment consten en l’Informe de la 
Universitat d’Alacant, el rang que els correspondria, donat que dita valoració es troba en 
l’interval comprés entre 801 i 900 punts, és l'11, amb un complement de destinació nivell 28. 
 
Rang dels llocs del personal auxiliar del Servei d'ajuda a domicili (SAD) 
A banda que la voluntat de l'Ajuntament és potenciar el servei d'ajuda a domicili, en els termes 
que ja es va fer en la darrera modificació de la Relació de Llocs de Treball de data 16 de 
novembre de 2016, quan es va incrementar a 30 hores setmanals la jornada laboral del personal 
adscrit a aquest servei, cal tindre en compte que el Servei d'ajuda a domicili (SAD) el componen 
actualment cinc treballadores. Essent voluntat, també, d'este Ajuntament la consecució d'una 
societat més justa i igualitària, reconeixement en tots els àmbits les capacitats, aptituds i vàlua 
de les dones. Raó per la qual este Ajuntament considera necessari continuar modificant 
comportaments, actituds, normes i valors socials que milloren aquest aspecte en la societat en 
què vivim. 
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D'aquesta forma, amb la revisió d'este específic entre llocs de tasques equiparables, es dóna 
compliment a l'acord de l'Ajuntament Ple adoptat en data 26 de febrer de 2009, en el sentit 
d'impulsar, des de l'administració local, totes les mesures d'acció positiva encaminades a 
aconseguir l'objectiu d'igualtat, contribuint a l'èxit d'una societat més justa, solidària i 
igualitària, aplicant la perspectiva de gènere en totes les polítiques locals, i principalment pel 
que fa a la igualtat retributiva pel desenvolupament de tasques equiparables. 
En sintonia amb el que disposa la Llei 9/2003, de 2 d'abril, de la Generalitat, per a la Igualtat 
entre Dones i Homes (DOGV núm. 4474 de 04-04-2003), este Ajuntament incorpora la 
perspectiva de gènere a totes les seues polítiques, incloent una dinàmica conduent a la igualtat 
d'oportunitats, també pel que fa a les retribucions salarials. 
Tot això a banda del fet que cal considerar l'assistència domiciliària com un servei bàsic que 
incideix directament sobre la població depenent més necessitada. 
 
Rang dels llocs d’Operàries/is de neteja i conserges 
Cal tindre en compte que del total de 27 llocs de treball d'operàries/is de neteja i conserges, 19 
dels mateixos estan ocupats per dones en l'actualitat. 
De nou, la revisió d'este específic dóna compliment a l'acord de l'Ajuntament Ple adoptat en 
data 26 de febrer de 2009, en el sentit d'impulsar, des de l'administració local, totes les mesures 
d'acció positiva encaminades a aconseguir l'objectiu d'igualtat, contribuint a l'èxit d'una societat 
més justa, solidària i igualitària, aplicant la perspectiva de gènere en totes les polítiques locals, i 
principalment pel que fa a la igualtat retributiva pel desenvolupament de tasques equiparables. 
D'acord amb el que disposa la Llei 9/2003, de 2 d'abril, de la Generalitat, per a la Igualtat entre 
Dones i Homes (DOGV núm. 4474 de 04-04-2003), este Ajuntament incorpora la perspectiva 
de gènere a totes les seues polítiques, incloent una dinàmica conduent a la igualtat 
d'oportunitats, també pel que fa a les retribucions salarials. Tot això en sintonia amb l'art. 33.3 
k) de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat 
Valenciana, que reconeix que els municipis valencians tenen competències pròpies en la 
promoció de polítiques que permeten avançar en la igualtat efectiva d'homes i dones. 
Cal recordar que l'art. 11 de l'Estatut d'Autonomia de la Comunitat Valenciana determina que la 
Generalitat vetlarà perquè les dones i els homes puguen participar plenament en la vida laboral, 
social, familiar i política sense discriminacions de cap tipus, i garantirà que ho facen en igualtat 
de condicions. I que l'art. 4.1 de la referida Llei 9/2003 estableix que els poders públics 
valencians adoptaran les mesures apropiades per a modificar els patrons socioculturals de 
conducta assignats en funció del gènere, amb la finalitat d'eliminar els prejudicis, els usos i els 
costums de qualsevol índole basats en la idea d'inferioritat o en funcions estereotipades de dones 
i homes contràries al principi d'igualtat. 
Per la seua banda, l'art. 14 de la Constitució Espanyola proclama el dret a la igualtat i a la no 
discriminació per raó de sexe. I l'art. 9.2 consagra l'obligació dels poders públics de promoure 
les condicions perquè la llibertat i la igualtat de l'individu i dels grups en què s'integra siguen 
reals i efectives. I la Llei Orgànica 3/2007, per a Igualtat efectiva de dones i homes, realitza una 
projecció del principi d'igualtat que abasta diferents àmbits. 
A més, des de l'entrada en vigor del Tractat d'Àmsterdam, la igualtat entre dones i homes és un 
objectiu que ha d'integrar-se en totes les polítiques i accions de la Unió i dels seus membres. 
Dictant-se nombroses Directives comunitàries sobre igualtat d'oportunitats i de tracte. 
Per últim, la igualtat entre dones i homes és un principi jurídic universal reconegut en diversos 
textos internacionals sobre drets humans, entre els quals destaca la Convenció sobre l'eliminació 
de totes les formes de discriminació contra la dona, aprovada per l'Assemblea General de 
Nacions Unides al desembre de 1979 i ratificada per Espanya en 1983. I en aquest mateix àmbit 
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procedeix ressaltar els avanços introduïts per conferències mundials monogràfiques, com la de 
Nairobi de 1985 i la de Beijing de 1995. 
 
Reclassificació d'un lloc d'Oficial de Policia Local en un lloc d'Oficial de Policia Local de 
Segona Activitat 
En l'actualitat, consten a l'RLT un total de 6 llocs d'Oficial de Policia Local, i altres 2 llocs 
d'Oficial de Policia Local en situació de Segona Activitat. 
Amb aquesta modificació es tracta de donar cobertura jurídica a aquells funcionaris de Policia 
Local que, bé per edat o per malaltia, passen a la situació de Segona Activitat, la qual suposa 
una funcionalitat limitada. 
Segons disposa l'art. 43.1 de la Llei 6/99 de Policia Local a la Comunitat Valenciana, els 
funcionaris policials declarats en Segona Activitat, podran exercir les seues funcions policials 
dins del Cos en llocs adaptats funcionalment a aquesta situació, establint el citat precepte que 
“La segona activitat es desenvoluparà preferentment en el propi Cos de Policia, mitjançant 
l'acompliment d'altres funcions d'acord amb la seua categoria.” 
 
Modificació de l’Organigrama Municipal i l’Estructura Funcional en l’RLT per a crear el 
Departament de Participació ciutadana, Dona i Gent gran dins l'Àrea Sòcio-cultural, i 
reclassificació del lloc de Cap de Departament de Serveis Socials pel de Cap de 
Participació ciutadana, Dona i Gent gran 
En els últims anys s’ha fet palesa la necessitat de reforçar tant la participació ciutadana, com la 
visibilització de la dona, i com la vida activa de la gent gran. De fet, durant anys aquest 
Ajuntament ha vingut realitzant diverses iniciatives es eixe sentit, a través de la delegació 
d'alcaldia denominada Participació ciutadana, Dona i Gent gran. La qual ha existit 
ininterrompudament durant les darreres legislatures, tot i que sense cap suport tècnic i/o 
administratiu exclusius. 
Atés que totes aquestes iniciatives han anat augmentant al llarg dels darrers anys, es fa necessari 
dotar-les del referit suport tècnic i administratiu. 
 
 
Modificació del concepte de "flexibilitat" horària 
En data 8 de maig de 2014 el Síndic de Greuges de la Comunitat Valenciana va remetre a 
l'Ajuntament d'Oliva (reg. d'eixida 17.385/14) una resposta a la queixa 1317897 referent a 
l'aplicació de la flexibilitat horària. En dita resposta el Síndic feia les següents recomanacions a 
l'Ajuntament d'Oliva: 
"- Que determine, en virtud del artículo 68 de la Ley de Organización de la Función Pública 
Valenciana, la jornada semanal a desempeñar por sus empleados con el límite mínimo 
señalado en la Ley 2/2012. 
- Que, establecida dicha jornada, se establezcan los puestos que requieren el desempeño de sus 
funciones con flexibilidad, marcando al objeto qué parte del horario se considera fijo, y qué 
parte se considera flexible. 
- Que, para la fijación de los horarios se tenga en cuenta el tiempo mínimo que debe mediar de 
descanso entre las jornadas diarias, que no es otro que el de 12 horas de un período de 24. 
- Que, así mismo, se tengan en cuenta las directrices europeas de 2000/34/CE, de 22 de junio, y 
la 2003/88, de 4 de noviembre, reguladoras de ordenación de tiempo de trabajo para establecer 
los tiempos de descanso semanales y los periodos a los que dichos tiempos de descanso deben 
venir referidos, que no son siempre el simple cómputo anual. 
- Que todo lo anterior sea objeto de tratamiento y acuerdo en la Mesa General de Negociación 
y el Comité de Empresa de esa Corporación Municipal." 
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Per altra banda, vist que la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de Pressupostos Generals de l'Estat per a 
l'any 2018, al seu art. 18 estableix les bases i coordinació de la planificació general de l'activitat 
econòmica en matèria de despeses de personal al servei del sector públic. Més concretament, en 
l’apartat 2 estableix: “L'any 2018, les retribucions del personal al servei del sector públic no 
podran experimentar un increment global superior al 1,5 per cent respecte a les vigents a 31 de 
desembre de 2017, en termes d'homogeneïtat per als dos períodes de la comparació, tant pel 
que fa a efectius de personal com a l'antiguitat d'aquest. A més de l'anterior, si l'increment del 
Producte Interior Brut (PIB) a preus constants el 2017 arribara o superara el 3,1 per cent 
s'afegiria, amb efectes d'1 de juliol de 2018, un altre 0,25 per cent d'increment salarial.” 
Vist que el mateix apartat 2 de l’art. 18 estableix: “A més, es podrà autoritzar un increment 
addicional del 0,2 per cent de la massa salarial per a, entre altres mesures, la implantació de 
plans o projectes de millora de la productivitat o l'eficiència, la revisió de complements 
específics entre llocs amb funcions equiparables, l'homologació de complements de destinació o 
l'aportació a plans de pensions. A les administracions i la resta d'entitats del sector públic 
definit en aquest article en situació de superàvit pressupostari en l'exercici 2017, aquest 
increment addicional podrà arribar al 0,3 per cent.” 
I vist que l’apartat 7 del referit art. 18 s'estableix que “allò disposat en els apartats anteriors 
deu entendre's sense perjudici de les adequacions retributives que, amb caràcter singular i 
excepcional, resulten imprescindibles pel contingut dels llocs de treball, per la variació del 
nombre d'efectius assignats a cada programa o pel grau de consecució dels objectius fixats al 
mateix". 
Vist que l'Ajuntament d'Oliva va presentar una situació de superàvit pressupostari en l'exercici 
2017, raó per la qual l'increment addicional previst a l'art. 18.2 de la Llei 6/2018, de 3 de juliol, 
de Pressupostos Generals de l'Estat pot arribar al 0,3 per cent de la massa salarial. 
Considerant que les modificacions de l'RLT amb repercussió econòmica que seguidament 
s'exposen compleixen allò previst a l'art. 18.2 de la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de Pressupostos 
Generals de l'Estat per a l'any 2018; atés que no superen el límit del 0,3 per cent de la massa 
salarial, i es tracta de revisions de complements específics entre llocs amb funcions 
equiparables, homologacions de complements de destinació, i la implantació de plans o 
projectes de millora de l'eficiència dels serveis. Com s'hi pot comprovar: 
 

NUM. GRUP LLOC OBSERVACIONS 
INCREMENT 
RETRIBUCIONS 

1 A1 Interventor/a Passa de disponibilitat I a exclusivitat 8.005,45 € 

1 A1 Assessor/a jurídic/a 
Passa el complement de destinació de 
28 a 30, i a rang 12 2.567,86 € 

1 A1 
Cap de dep. Jurídic 
Administratiu 

Passa el complement de destinació de 
26 a 28 i a Rang 11 2.568,06 € 

1 A1 

Cap de Dep. de 
Governació i 
Contractació 

Passa el complement de destinació de 
26 a 28 i a Rang 11 2.568,06 € 

5 C2 
Servei d'ajuda a 
domicili (SAD) Passen de Rang 2 a 3  4.022,83 € 

     TOTAL INCREMENT 19.732,26 € 
 
Considerant que les modificacions de l'RLT amb repercussió econòmica que seguidament 
s'exposen compleixen allò previst a l'art. 18.7 de la Llei 6/2018, de 3 de juliol, de Pressupostos 
Generals de l'Estat per a l'any 2018; atés que es tracta d'adequacions retributives que resulten 
imprescindibles pel contingut dels llocs de treball, com s'observa clarament en el cas dels llocs 
d'oficial de Policia local, canvi que deriva de la implementació de l'article 37 de la Llei 17/2017, 
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de 13 de desembre, de la Generalitat, de coordinació de policies locals de la Comunitat 
Valenciana; o en el cas de la igualtat retributiva de les 19 operàries de neteja i/o conserges (i els 
seus companys masculins de rang) mesura conduent a la igualtat d'oportunitats entre homes i 
dones, en compliment i desenvolupament de la Llei 9/2003, de 2 d'abril, de la Generalitat, per a 
la Igualtat entre Dones i Homes i normes concordants. Com s'hi pot comprovar: 
 

NUM. GRUP LLOC OBSERVACIONS 
INCREMENT 
RETRIBUCIONS 

8 C1 Oficials de Policia Passen del grup C1 al grup B 13.284,46 € 

27 E Operàries/is i conserges  Passen de Rang 1 a 2 18.044,35 € 

     TOTAL INCREMENT 31.328,81 € 
 
Considerant que la proposta de modificació de la RLT ha sigut objecte de negociació prèvia en 
la Mesa General Conjunta de negociació en reunions mantingudes els dies 7 i 11 de setembre, 
per aplicació del que disposen els articles 34 i 37.c del Real Decret Legislatiu 5/2015, de 30 
d’octubre, que aprova el text refós de la Llei de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic. 
 
Aquesta tinent d’alcalde considera que es compleixen els requisits necessaris, raó per la qual 
proposa al Ple de la Corporació, previ dictamen de la comissió informativa de Governació, 
l'adopció dels següents ACORDS 
 
Primer.- Aprovar inicialment les modificacions de la Relació de llocs de treball que 
seguidament s'exposen, adaptant l’organigrama de l’Ajuntament d’Oliva i l'estructura orgànica 
bàsica de l’Ajuntament a aquestes modificacions: 

- Lloc d’Intervenció: Passa de disponibilitat I a exclusivitat.  
- Lloc d’Oficials de Policia: passen del grup C1 al grup B.  
- Lloc d’Assessoria Jurídica: passa el complement de destinació de 28 a 30, i al rang 12.  
- Lloc de Cap del departament Jurídic-administratiu: passa el complement de destinació 
de 26 a 28, i al rang 11.  
- Lloc de Cap del departament de Governació-contractació: passa el complement de 
destinació de 26 a 28, i al rang 11.  
- Personal auxiliar del Servei d'ajuda a domicili: passa de rang 2 a rang 3. 
- Llocs d’Operàries/is de neteja i conserges: passen de rang 1 a rang 2. 
- Reclassificació d'un lloc d'Oficial de Policia Local en un lloc d'Oficial de Policia 
Local de Segona Activitat. 
- Modificació de l’Organigrama Municipal i l’Estructura Funcional en l’RLT per a crear 
el Departament de Participació ciutadana, Dona i Gent gran dins l'Àrea Sòcio-cultural. 
Amb les funcions que s'arrepleguen com a Annex 01, i que s'incorpora a l'expedient. 
- Reclassificació del lloc de Cap de Departament de Serveis Socials pel de Cap de 
Participació ciutadana, Dona i Gent gran. Amb les funcions que s'arrepleguen com a 
Annex 01, i que s'incorpora a l'expedient. 
 

Segon.- Aprovar inicialment la modificació del concepte de “FLEXIBILITAT” que figura a 
l'apartat "Definición de complementos específicos particulares" de l'RLT de l'Ajuntament 
d'Oliva. Amb la nova redacció que seguidament s'exposa: 

"Flexibilidad: Jornada laboral con horario flexible en función de las necesidades del 
servicio, sin que ello implique mayor número de horas en cómputo dentro de su jornada 
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semanal, ni que afecte a los días de la semana que no debe trabajar según su horario 
de trabajo”. 
 

Tercer.- Exposar al públic, mitjançant anunci previ en el Butlletí Oficial de la Província, a 
l’efecte de reclamacions. 
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant el termini de 15 dies no es presenten 
reclamacions. A l’efecte l’Alcaldia elevará l’acord definitiu. 
 
Quart.- Una vegada aprovada definitivament, remetre copia de l’acord a l’Administració de 
l’Estat i de la Comunitat Autònoma Valencia, en el termini de trenta dies, d’acord amb el que 
disposa l’article 127 del R.D. Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril pel que s’aprova el Text Refós 
de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local. 
 
Cinqué.- Notificar el present acord al Comité d'Empresa i a la Junta de Personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Oliva, als efectes oportuns. 
 

Annex 01: 
Funcions de la Cap de Departament de Participació ciutadana, Dona i Gent gran 
PARTICIPACIÓ CIUTADANA, DONA I GENT GRAN 
Les seues funcions són: 
- Impulsar la formació d’associacions. 
- Redactar i negociar la Carta de Participació Ciutadana. 
- Participar en el desenvolupament de les associacions com a representant de l’administració. 
- Coordinar les associacions de veïns amb l’Ajuntament. 
- Impulsar un pacte cívic. 
- Coordinar el Servei d’Atenció al Ciutadà. 
- Coordinar les activitats públiques o festives, de les delegacions de caràcter social i de 
participació ciutadana. 
- Planificar i coordinar els centres de participació ciutadana i el Centre Polivalent. 
- Dirigir i gestionar l’ús del parc de l’Hort de la Bosca. 
- Promoure la participació de la dona mitjançant informació i formació als àmbits social, 
cultural i polític. 
- Promoure programes globals d’integració de la dona en tots els àmbits de la societat. 
- Coordinar amb les associacions de dones existents. 
- Organitzar els actes del Dia de la Dona i de la Gent Gran. 
- Atendre i assessorar, i proposar mesures preventives contra les víctimes de violència de 
gènere. 
- Coordinar les associacions de jubilats. 
- Coordinar la Llar de Jubilats i Pensionistes. 
- Promoure programes per a millorar la qualitat de vida de la gent gran. 
- Promoure una jubilació activa. 
 
Els membres de la Comissió Municipal informativa voten la proposta: 
A favor: 

1. Sr. David González Martínez 
2. Sr. Jose Salazar Cuadrado (Gent d’Oliva) 

 
Abstenció: 

3. Sr. Salvador Llopis Ibiza (PP) 
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4.  Sra. Ana Morell (PSOE) 
5. Sr. Blai Peiro Sanchis (Projecte C.) 

 
Es dictamina favorablement el següent: 
 
Primer.- Aprovar la proposta de la tinent d’alcalde delegada de recursos humans proposant diverses 
modificacions a la relació de llocs de treball (RLT). 
 
Segon.- Exposar al públic, mitjançant anunci previ en el Butlletí Oficial de la Província, a 
l’efecte de reclamacions. 
L’acord es considerarà definitivament aprovat si durant el termini de 15 dies no es presenten 
reclamacions. A l’efecte l’Alcaldia elevará l’acord definitiu. 
 
Tercer- Una vegada aprovada definitivament, remetre copia de l’acord a l’Administració de 
l’Estat i de la Comunitat Autònoma Valencia, en el termini de trenta dies, d’acord amb el que 
disposa l’article 127 del R.D. Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril pel que s’aprova el Text Refós 
de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local. 
 
Cuart.- Notificar el present acord al Comité d'Empresa i a la Junta de Personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Oliva, als efectes oportuns.”  
 
 
Obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sra. Miñana Morell: “He de començar dient que la proposta de modificació de la 

RLT que hui ve a debat i votació no és inicialment la prevista, ja que la inicial era de 
major abast; però s’ha hagut de simplificar a causa de l’escàs marge de temps per a 
la negociació, condicionat pel calendari del pressupost de 2018. Com ja hem dit en 
exercicis anteriors, les propostes en matèria de personal estan subjectes, a més de la 
disposició del crèdit pressupostari, a prou legislació que limita el marge de 
maniobra, sent la més important la Llei 6/2008, de 3 de juliol, de Pressupostos 
Generals de l’estat, que estableix un límit en el creixement de la despesa en matèria 
de personal, tal com consta en els informes. És per això que dins del marge de 
maniobra de què disposem, i a conseqüència d’un procés d’estudi de diferents 
propostes que s’han fet arribar a aquesta regidora, i sobretot d’un procés de 
negociació, es porta a votació la següent proposta. Es proposa el lloc d’Intervenció 
passar de disponibilitat a exclusivitat, per tal d’igualar les dues habilitades nacionals 
de categoria superior, per tractar-se de llocs d’idèntiques circumstàncies. Es proposa 
passar els llocs d’oficials de Policia, del grup C1 al grup B, d’acord amb la Llei 
17/2017, de la Generalitat. Es proposa que el lloc d’assessoria jurídica passe del 
complement de destinació 28 al 30, i al rang 12, revisada la valoració dels llocs en 
els termes que consten en l’informe de la universitat d’Alacant de l’RLT. Els llocs 
de cap de departament Jurídic Administratiu i de cap de departament de Governació 
Contractació, passar del complement de destinació 26 al 28, i al rang 11, tenint en 
compte al valoració dels llocs en els termes que consten en l’informe de la 
universitat d’Alacant de l’RLT. El personal auxiliar del Servei d’Ajuda a Domicili 
passarà del rang 2 al rang 3, ja que és voluntat d’aquest ajuntament potenciar el 
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Servei d’Ajuda a Domicili; en 2016 ja es va incrementar a 30 hores setmanals la 
jornada laboral i amb aquesta revisió de l’específic donem compliment a un acord 
del Ple de l’Ajuntament, de febrer de 2009, en el sentit d’impulsar des de 
l’administració local totes les mesures d’acció positiva encaminades a aconseguir 
l’objectiu d’igualtat, tot contribuint a l’èxit d’una societat més justa, solidària, 
aplicant la perspectiva de gènere en les polítiques locals, i principalment pel que fa a 
la igualtat retributiva. Els llocs d’operaris de neteja i conserges passen de rang un, a 
rang dos; de nou la revisió de l’específic dóna compliment a impulsar des de 
l’administració local mesures d’acció positiva, encaminades a aconseguir l’objectiu 
d’igualtat, principalment pel que fa a la igualtat retributiva del desenvolupament 
amb tasques equiparables. Reclassificació d’un lloc d’oficial de policia local en un 
lloc d’oficial de policia de segona activitat; en l’actualitat consten en l’RLT un total 
de sis llocs d’oficial de policia, i dos llocs d’oficial de policia en situació de segona 
activitat, passaran a ser així, sis llocs d’oficial de policia i dos llocs d’oficial de 
policia de segona activitat; modificació de l’organigrama municipal per tal de crear 
el Departament de Participació Ciutadana, Dona i Gent Gran, dins de l’àrea 
Sociocultural, i per tant la reclassificació del lloc de cap del Departament de Serveis 
Socials pel de cap de Departament de Participació Ciutadana, Dona i Gent Gran. En 
els últims anys s’ha posat de relleu la necessitat de reforçar tant la participació 
ciutadana, com la visualització de la dona, i la vida activa de la gent gran. De fet, 
durant anys aquest ajuntament ha vingut realitzant diverses iniciatives en eixe sentit, 
a través de la delegació d'Alcaldia denominada Participació Ciutadana, Dona i Gent 
Gran. Atés que totes aquestes iniciatives han anat augmentant al llarg dels darrers 
anys, es fa necessari dotar-les del referent suport tècnic i administratiu. A més es 
proposa la modificació del concepte de flexibilitat de l’RLT. Amb acord favorable 
de la Mesa de negociació, passaria a tindre la següent redacció “Flexibilitat: Jornada 
laboral amb horari flexible en funció de les necessitats del servei, sense que això 
implique major nombre d’hores en còmput dins de la seua jornada setmanal, ni que 
afecte als dies de la setmana que no ha de treballar segons el seu horari de treball.” 
Òbviament ací no estan, ni de bon tros, totes les propostes que s’han fet arribar al 
departament o a aquesta regidora, però, com he dit al principi, és una de les 
propostes possibles, i negociades, dins del marge de maniobra que ens ha permés la 
llei; una proposta de la qual es beneficien quasi una cinquantena d’empleats públics 
de totes les categories, sent destacable que més de 30 són de les categories 
professionals més inferiors, si parlem de salaris, d’aquest ajuntament; i també atén a 
demandes històriques, com la modificació del concepte de flexibilitat, i regularitza 
realitats que ja es donaven, com en el Departament de Participació Ciutadana.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres, des d’Esquerra Unida del País Valencià volem 

aprofitar aquest altaveu per denunciar les limitacions que se’ns imposen des de 
l’estat a la limitació per ampliar la plantilla, com bé ha comentat la companya 
Rosanna Miñana. Aprofitar per reconéixer la gran feina que s’ha fet per tota la 
corporació, per tal d’aprofitar, dins dels marges, les millors opcions. Esperem que 
tot açò puga anar endavant i esdevinga en un millor funcionament per a 
l’ajuntament.” 
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 Sra. Pastor Bolo: “Referent a les paraules que ha dit la regidora de Personal, 

Rosanna Miñana, jo em quede amb una frase, no és inicialment el que nosaltres 
volíem portar. Em quede amb això; em quede a recordar-los que es va quedar que la 
nova mesa de negociació del personal es faria a octubre, per tindre temps i avançar, i 
que en l’any 2019 no ens passar açò. Com vosté ha dit, s’ha quedat; les pujades 
salarials, jo no dubte que són legals, però poc més s’ha millorat en ampliació de 
plantilla i ampliació de servei al nostre ciutadà. El nostre grup s’abstindrà, ja avance 
el vot. Jo sí que he demanat, el meu grup municipal ha demanat per registre 
d’entrada la situació que té l’ajuntament en el capítol I, perquè no és cert que per 
culpa que el pressupost no està aprovat, la mesa de negociació no es convoca; això 
no és cert. I si estic equivocada, que algú em diga que estic equivocada. Per un 
costat es prepara el pressupost, com bé s’ha fet; tard o d’hora, ahí està; però per un 
altre costat es prepara la mesa de negociació de personal; es va convocar a finals de 
setembre, i feia quasi un any que en aquest ajuntament no s’havia convocat cap 
mesa de negociació de personal. Per tant, alguna cosa malament estem fent.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “Sra. Miñana, estem d’acord en la part de l’anàlisi que 

vosté diu que aquesta proposta no és, ni de bon tros, la millor que podríem portar 
hui ací; per això nosaltres ens abstindrem. I sobre el tema de la plantilla, si li puc fer 
una pregunta; van tindre molt d’interés, encara que els grups de l’oposició, o 
almenys aquest grup, no estaven massa d’acord, en el tema de l’assessor jurídic; no 
sé quant de temps fa que es va obrir aquesta plaça; què ocorre que encara no tenim a 
ningú en aquest lloc?” 

 
 Sra. Tomás Doménech: “Sr. alcalde, nosaltres considerem que aquesta altura de 

legislatura, només vosté mereix un no a la seua política de personal en global, que 
porta gestionant des de 2012, fent sempre modificacions de l’RLT, quasi sempre al 
seu gust, quasi sempre amb visió general i conjunta. Sembla mentida que un alcalde 
progressista i modern com vosté, de Bloc-Compromís-Esquerra Republicana, 
gestione el personal com l’amo d’un corralet; tots, la seua regidora delegada i els 
seus socis de l’acord de govern, ja s’ha vist que són convidats de pedra, que poc o 
res tenen a dir, que no hi ha forma que vostés s’hagen posat a reestructurar i vore 
allò d’on falta i on sobra personal; com poder rendibilitzar el que tenim. Aspecte 
positius d’enguany, sí, alguns, els funcionaris tindran una pujada, pels pressupostos 
generals de l’estat del Partit popular, i uns diners, 0.3 de la massa salarial de 2017, 
que també disposa vosté, i que enguany hi ha un repartiment un poc més just, es 
reparteix entre places d’alts funcionaris, els qui formen part del nucli al voltant de 
l’alcalde, i com a novetat enguany alguna cosa els toca del repartiment al servei 
d’Ajuda a Domicili i a operaris conserges; per a tancar, també es va firmar, en març 
de 2018, un acord entre el govern del Partit Popular i els sindicats, per tal quer els 
empleats públics recuperaren els drets perduts o aparcats durant els anys de 
tremenda crisi que hem patit. Han de recuperar les 35 hores setmanals, la conciliació 
de la seua vida familiar i laboral, i recuperar els complements en cas de malaltia. 
L’aplicació d’aquest acord és potestativa de cada administració; és potestativa 
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perquè cada administració té la seua història pressupostària, la seua idiosincràsia; 
però aquest ajuntament, que tenim les arques sanejades, l’aplicació és òbvia; el Sr. 
alcalde ho ha venut com que ell ho dóna; és alguna cosa que han de recuperar els 
empleats. La part negativa d’aquesta RLT que porta vosté, és que continuen amb 
una despesa de personal que suposa el 51.15% del total, continua vigent la 
cantinela, que ja cansa, que vostés no han fet res per saber on falta i on sobra 
personal. No han abordat en cap moment un plantejament seriós de a revisió i 
racionalització del s recursos humans; no tenen voluntat política, i això que vostés, 
Sr. alcalde, de Bloc-Compromís-Esquerra Republicana, són els inventors que allò 
que denominen full de ruta, que només han aplicat per recuperar el palau, patrimoni, 
i altres coses, però per a saber com s’ha d’organitzar els quasi 300 empleats de la 
casa, res; per a això no hi ha full de ruta; ni està ni se l’espera. Sr. Peiró i Sra. 
Pastor, de Projecte Oliva, vostés han manifestat en moltes ocasions en aquest fòrum, 
en la legislatura passada, 2014 i 2015, que si estaven en el govern mamprendrien el 
tema de l’organització de personal, i en aquesta legislatura, en totes les vegades que 
hem parlat, quan el PP ha manifestat que feia falta i que hauríem d’abordar-ho com 
un tema de ciutat, vostés ens han fet callar i ens han dit que això era qüestió de 
l’equip de govern, i que tenien temps per davant; això ho han manifestat vostés fins 
que a desembre de 2017, a causa dels problemes de les subvencions, vostés canvien 
el discurs, i per escrit demanen auxili, i demanen la col·laboració de tots els grups 
municipals per a realitzar una reforma seriosa de l’administració i la plantilla de 
personal. Un poc tard. Així, tot s’ha quedat en foc d’encenalls, perquè el que és 
l’organització dels recursos dels empleats més a prop de la gent, tenim exemples 
d’erràtic i descontrol. Una cosa primària, el teléfon d’atenció al ciutadà, la centraleta 
de tota la vida, ho vam dir en l’últim plenari; fa mesos que no es posa ningú. 
Telefones i no es posa ningú a l’ajuntament; o siga, un veí qualsevol té una 
emergència, o vol una consulta, i no se l’atén; l’oficina d’atenció al ciutadà i 
informació, que és la primera cosa que es troba una persona en arribar a aquesta casa 
de tots, la Sra. Ibiza va presentar un reglament de funcionament, en febrer de 2016, 
a dia de hui encara està sobre la mesa, no s’ha treballat; desconeixem el criteri de 
funcionament, amb independència que s’haja llavat un poc la cara i es procure que 
no es vegen les cues excessives, se suposa que el personal d’atenció ha d’estar 
format, incentivat, motivat per a informar i atendre amb professionalitat i carinyo els 
ciutadans i veïns; no sabem res. Però és que en juny de 2016, Sr. alcalde, comentava 
que s’estava treballant en tres reglaments molt importants per al tema de personal en 
l’ajuntament; el reglament de segona activitat de la policia, el reglament de la mesa 
de formació, o el reglament dels processos de promoció interna i les borses de 
treball; tot això pendent. El reglament de segona activitat de la policia està pendent 
des de juliol de 2013, i la plantilla de la policia envellida; Benestar Social, Sr. Álex 
Salort, què idíl·lic, vosté vol més, si vosté té allí una teranyina de personal que som 
incapaços nosaltres de saber; no sabem el personal qeu vosté té allí, ho hem demanat 
vàries vegades per escrit, i no sabem qui està per allí; sí que hem escoltat alguna 
vegada que a mitjan matí vas i només hi ha una persona per atendre. Am,b la qual 
cosa vull dir-los a vostés que no han mamprés aquest tema. Podem dir que 
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l’estructura d’empleats de la casa, dels quasi 300, està desmantellada i és erràtica, i 
falta una urgent revisió.” 

 
 Sra. Miñana Morell: “Seré breu. El que portem a debatre és la proposta aquesta 

que tenim ací. Pense que ha estat debatuda i consensuada. És cert que es poden fer 
moltes coses, i tot això es podrà portar en una pròxima mesa de negociació, que 
esperem que siga abans d’acabar 2018, per tal que l’any que ve, 2019, tinguem ja les 
coses i no pose com enguany; però per poder portar-la a una mesa de negociació 
haurem de saber què és el que es proposa des de cada departament i haurem de 
tindre en compte què és allò que podem fer entre tots i poder portar entre tots; 
perquè aquesta proposta sóc jo qui la proposa, sóc jo qui la porta, però no és 
possible si el Ple no la vota favorable. Per tant,a l’hora de negociar una plantilla o 
una RLT, necessitarem, com a mínim, un xicotet suport per poder portar-la 
endavant. Ja els dic des d’ací que aquesta regidora està oberta a totes les propostes, 
per seure en qualsevol moment per a valorar i dissenyar una proposta d’una RLT 
que siga el més beneficiós per a aquesta ciutadania.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Únicament per al·lusions, Sr. alcalde; les al·lusions que ha fet 

la Sra. Sandra. Dir-li que efectivament té tota la raó, nosaltres volem una 
modificació de l’RLT i volem que es gestione recursos humans com cal; però ja li 
vaig dir l’altra vegada i li torne a repetir, nosaltres no portem la Delegació de 
Recursos Humans, la porta Bloc-Compromís. La portava el Sr. David González en 
l’anterior legislatura, que era el regidor de Recursos Humans, i ara la porta la 
regidora Rosanna Miñana; per tant sóc responsable de quasi tot el que passa en 
aquest poble, però de Recursos Humans no sóc responsable, que no és la meua 
responsabilitat; entenga la meua delegació, que molts dels problemes que han sorgit 
en l’equip de govern, li ho dic clarament ací, és per aquest tema, perquè nosaltres li 
hem dit a l’alcalde que s’ha de ser valent, que la mediocritat s’ha d’acabar; i érem 
un equip de govern per fer les coses amb valentia; i nosaltres, el nostre grups ens 
n’hem adonat que han passat tres anys, tingueu paciència, tingueu paciència, no 
patiu, ho farem, i estem en l’últim any de legislatura i el nostre soci de govern, el 
nostre alcalde no ha estat a l’altura de fer aqueixa modificació que nosaltres li hem 
demanat en l’administració. Per tant, per a ser bon alcalde, fora mediocritat i més 
valentia.” 

 
 Sr. Mengual Manzanares: “La veritat, Sra. Miñana, no ha contestat a res. Al 

principi la culpa era del temps, i després he entés que la culpa és de tots, per no 
donar-li cap tipus de proposta respecte a canviar algunes persones o el tema del 
funcionament de cada delegació per plantilla. Parlava la Sra. Sandra, del tema de tot 
el que hem estat parlant. Vosté què ha fet? Vosté diu que hem negociat. Quant de 
temps, és veritat, i ho han comentat, el tema de la segona activitat, el tema de la 
formació; vosté no ha escoltat cap proposta que nosaltres li hem, fet. Li reitere i a 
vore si em pot contestar. què està passant en l’assessor jurídic? Perquè en aquest 
moment també apareix en l’RLT una pujada del jornal d’una persona que encara no 
existeix.” 
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 Sra. Tomás Doménech: “Amb escàs marge d’actuació, la negociació s’ha fet com 

vostés, sempre; fan unes reunions oficioses, i després dos meses de negociació; 
sempre, tots aquestos anys. Enguany, en lloc de només afavorir a places d’alt rang, 
enguany ho han repartit; enguany tenen el sí dels sindicats. Doncs això. Sr. Blai, és 
que vosté tenia molta il·lusió en la legislatura passada, que si estava en el govern 
mamprendria el tema de personal; i després ha sigut ara, desembre de 2017, que ha 
dit auxili. Sí. Quan ha perdut subvencions. I anys anterior. Mire-ho, per favor. És 
literal. Vosté ens va dir que això era cosa de l’equip de govern. És cosa de tema de 
ciutat. Volia comentar-los jo que d’organitzar el personal que tenim, les 300 
persones, res. Queda més bé pel carrer dir que els funcionaris són malfeiners, o 
meninfots. I votsés han fet alguna cosa; clar que han fet alguna cosa, s’han mogut; 
per portar endavant les seues idees, Bloc-Compromís ha ideat crear departaments 
paral·lels, o contractes externs. Així ens trobem que l’ARRU, a principis de 2017 
s’inventen un contracte i tenim dues persones ahí, que estan ocupant oficines de 
l’ajuntament, i són els qui atenen el personal; de moment amb escassa positivitat, 
que encara no hem arribat a bon port. Després, tenim un altre departament molt 
curiós, modernització de l’administració, això és obra i creació de la Sra. Ibiza; els 
informàtics de la casa estan apartats i la Sra. Ibiza, a partir de plans o altres, 
aconsegueix tindre un departament amb cinc persones, un llicenciat, un TAG, dos 
diplomats i un FP, per a la seua aventura de la modernització. La Sra. Ibiza, en 2016 
i 2017, té al voltant de 550.000 euros en l’àrea que gestiona per al tema de la 
modernització, per a personal, comprar de programes; vol implantar el gestor 
d’expedients, d’això fa tres anys i pense que el gestor d’expedients encara no 
funciona; encara tenim el vestit embastat i hi ha molts funcionaris que encara no 
l’usen; els resultats són molt pobres. També durant l’any 2017 ha comprat vosté un 
programa de padró d’habitants, que paga amb objecció de legalitat, com quasi totes 
les factures que paga vosté per a modernitzar, i van amb objecció de legalitat perquè 
aquestes persones que vosté ha contractat no formen part de l’organigrama, de 
l’RLT oficial de l’ajuntament. No tenen firma qualificada; aleshores el que vosté 
paga va quasi tot amb objecció de legalitat, i no funciona molt bé. Totes aquestes 
persones que tenim en el departament de modernització de l’administració, tots són 
simpatitzants, fins i tot militants de Bloc-Compromís; i després també tenim el tema 
ara, de molta sensibilitat, que hem de recuperar el Palau i les cases de l’enginy, i per 
això també tenim un contracte en extern. Aleshores tot el que vostés fan ho basen en 
personal extern, personal que no forma part de l’RLT. Les 300 persones que hi ha 
ací, i sobretot les persones, els funcionaris normals i corrents, això vostés no s’han 
posat a revisar-ho i reestructurar-ho.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Per al·lusions, simplement dir-li, Sra. Tomás, aquest grup 

municipal que fins ara els quatre portàvem delegacions, i portaven gent al seu 
càrrec, ara en som dos, hem patit en primera persona no tindre la substitució del 
personal, i hem aguantat l’excusa del pressupost, que no tenim el pressupost 
aprovat; però la plantilla de personal de l’exercici 2017 està tot contemplat; i 
aquesta regidora que parla ha estat quasi un mes darrere de la contractació del 
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personal del Caragol, i del personal de l’EPA, que des d’ací espere que siga així i 
que per fi dilluns l’alcalde els cride, per fi, per firmar el decret; i hem patint en 
primera persona la no substitució del personal funcionari de la casa; perquè ací 
estem per donar servei, i no l’hem pogut donar bé en Educació. Ja li dic que crec 
que responsabilitat en tenim, culpa molta, de fet ja tenim dos companys sense 
delegacions. Hem demostrat que assumim responsabilitats, i si ens equivoquem, o 
ens tiren, o si ho hem fet malament ens n’anem, però no ens done la culpa també en 
personal, perquè aquesta regidora en educació ha patit molt en la contractació de 
personal, i a data de hui l’EPA no està completa encara al cent per cent. Per tant, puc 
ser govern, puc no ser govern, però no sé què fer perquè es contracte la gent.” 

 
 Sra. Ibiza Cots: “Sra. Tomás, crec que vosté ho ha posat tot en un pot, ha fet una 

bona mescla i li ha quedat molt bé, però la veritat és que no; moltes coses no són 
certes, i altres crec que és per desconeixement i ignorància seua en la matèria que 
tractem. Per començar li diré que en la primera intervenció ha dit que vaig presentar 
un reglament per a l’oficina de l’OAC; no he presentat cap reglament. En la segona 
intervenció que he barallat una quantitat de diners; quasi com ho ha dit de passada, 
ràpid, però ha dit que ahí estava el personal també. El personal d’Informàtica, el 
Departament d¡Informàtica, realment no era suficient per afrontar tota la necessitat 
que té aquest ajuntament, i molts altres que passen per la mateixa situació que 
nosaltres. Ni tenia la capacitat en personal, ni tenia la capacitat econòmica, venint 
d’on veníem, que teníem un llast d’una mancança informàtica, i una ignorància 
tecnològica increïble. Per tant s’ha fet un gran esforç i s’ha contractat un programa. 
Que jo sàpiga, els programes no són il·legals. Diu que tinc una persona, que no sé 
com ha dit, que militava en el partit. De moment aqueixa persona no està, i 
l’oposició va ser una oposició transparent. Jo crec que no hem de pensar o intentar 
embrutar aquest hemicicle pensant o dient en veu alta que hi ha una certa 
manipulació o corrupció a l’hora de contractar personal, perquè vosté per a dir-ho 
haurà de demostrar-ho. I ni tenen dret, ni menys dret, ni més dret, qualsevol persona, 
siga militant, siga familiar o siga el que siga, ni més, ni menys; tenen el dret a poder 
presentar-se a una oposició, o proves, i si els elegeixen tenen el permís i gual que 
qualsevol altra persona. Per tant, jo crec que no estem fent una tasca que caiga en un 
pou buit. Tot el contrari. La gestió del canvi és complexa. Si vol, li puc donar 
classes particular de tota la formació que estem fent amb la gent i el personal.” 

 
 Sr. alcalde: “Algunes coses també per al·lusions a l’Alcaldia. En primer lloc, Sra. 

Tomás li he de donar la raó en una cosa, i és el mal funcionament de la centraleta; ja 
li ho vaig dir en l’últim Ple. A la fi s’ha optat per canviar tot el sistema perquè no 
està donant bon resultat i li he de donar la raó, i les coses com són. A les altres coses 
no puc donar-li la raó. Diu vosté que gestionen personal com com l’amo d’un 
corralet; mire, això és impossible gestionar-ho com l’amo d’un corralet a l’hora de 
presentar propostes de l’RLT, perquè a la fi totes acaben ací després d’un procés de 
negociació, on els diferents grups polítics poden manifestar-se, els sindicats poden 
manifestar-se, i a la fi les propostes que arriben ací, com he dit, o com ha dit a 
regidora al començament, són conseqüència d’un procés de negociació; que li 
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agraden més a vosté, o que li agraden menys, és una altra qüestió. Les propostes que 
arriben, arriben justificades, sempre; i sempre arriben motivades. I s’han fet moltes 
modificacions; en 2012 no se’n va fer cap, ho recorde; començàvem una situació 
semblant a ara, en agost es va negociar, i no es va fer cap canvi; a partir d’ahí, dins 
del marge, escàs marge, que deixaven les lleis en aquell moment, en 2013 i 2014, 
perquè jo vull recordar-los que ací es parla molt de propostes de personal, es parla 
molt de reorganitzar; modificacions de l’RLT se n’han fet moltes; i ahí esta les actes 
del Ple per poder mirar-ho. A mi m’agradaria que totes aqueixes qüestions, quan 
vostés fan al·lusió a modificar l’RLT, a grans canvis, a grans propostes, m’agradaria 
que presentaren en alguna ocasió alguna proposta concreta, i –sempre dic el mateix– 
quadrada, perquè demanar, demanar, és molt fàcil, però ací les propostes han de ser 
com el pressupost; pose vosté ahí, però lleve d’allà; i propostes quadrades; dins del 
marge escàs, com ha dit la regidora, ens permet la llei. Diu que gràcies al Partit 
Popular es cobraran els drets dels treballadors; el Partit Popular en el govern, perquè 
ho va considerar necessari, va fer una série de modificacions que van afectar 
directament als funcionaris; i després, ha donat l’opció als ajuntaments, que és 
potestatiu, vosté ho ha dit molt bé, no ho ha imposat, ens ha donat l’opció, i com 
vosté sap, nosaltres estem en la recuperació dels drets laborals, que les 
modificacions legislatives que va introduir el Partit Popular van fer; i ho sap vosté 
perquè sap que en la mesa de negociació s’ha acordat, i vindrà a un pròxim plenari, 
tornar la jornada laboral de 35 hores, o anar al 100% per cobrir les baixes comunes 
d’incapacitat temporal i totes les qüestions que potestativament els govern ens ha 
permés; i ahí estan també les actes. Jo allò de militant, el que li aconselle és que a 
banda de dir-ho ací, si vosté està tan segura que hi ha cap història o que s’ha comés 
una irregularitat, que ho porte on vosté sap que s’ha de portar, perquè aquestes coses 
no poden dir-se ací, deixar-se caure, i no portar-se on s’han de portar, com ja han fet 
en alguna ocasió, que han portat les coses on vostés consideraven que ho havien de 
portar; tenim summament respecte a tot això, però les coses no es poden llançar ací 
d’aqueixa forma i ja està, perquè jo també podria fer llistes de militants, de partits 
polítics, que després estan treballant a l’ajuntament; no vaig a fer-ho però podria fer-
ho també. Més coses, el reglament de segona activitat, sí, és veritat que l’altra 
vegada que vaig ser alcalde vaig fer una proposta, i després l’alcalde que em va 
seguir va considerar que no era necessària; és veritat que no era necessària que hi ha 
una legislació; el que fa un reglament és desenvolupar més la legislació, però la 
legislació existeix. Ja li dic, a la fi els departament de Recursos Humans, igual que 
altres departaments, tenen unes demandes i unes exigències, i tenen uns recursos, 
per tant dins de l’ordre de prioritats, com que no cal un reglament de segona 
activitat, perquè hi ha una llei; si el fem és per a millorar la gestió, s’ha considerat 
que no era prioritari, simplement per falta de temps per a dur endavant la gestió 
d’aqueix reglament. Vosté, Sr. Peiró, ja li ho vaig dir l’altre dia, jo a vosté no vaig a 
donar-li lliçons de moralitat, ni molt menys vaig a fer valoracions ací sobre la seua 
capacitat; vosté sí que les pot fer sobre mi; li ho agraesc. La valentia i les propostes, 
també, insistesc, es presenten per escrit i es fan; nosaltres fins a la data propostes de 
valentia i de canvis, poques en aqueix sentit. Però no vaig a donar-li lliçons sobre la 
seua capacitat, ni sobre moralitat com ja li vaig dir l’altre dia. La modernització, 
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com ha dit la regidora, és un procediment complex; ací es partia d’una situació molt 
precària; però sobretot el procés de modernització de l’administració no és opcional, 
és una obligació legal que aquest ajuntament, igual com altres que ha dit la regidora, 
està arribant tard; i per tant s’estan abocant molts esforços per fer possible aqueix 
canvi de cultura i introduint l’administració electrònica; reconeixem que nosaltres 
també estam frustrats, que ens agradaria que anara més ràpid, però és necessari 
incrementar els esforços en aqueix sentit, perquè és una obligació legal que tenim 
respecte als ciutadans.” 

 
 
Finalitzades les intervencions, el Ple de l’Ajuntament, amb 7 vots a favor (5 del Grup 
Compromís per Oliva, 1 vot del Grup Esquerra Unida del Pais Valencià i 1 del Grup 
Municipal Gent d’Oliva), i 11 abstencions (4 del Partit Popular, 3 del Grup Socialista 
Municipal, i 4 del Grupo Projecte-Ciutadans d’Oliva), acorda aprovar el dictamen 
transcrit anteriorment. 
 
 
 
TERCER.- DICTAMEN CI D'HISENDA SOBRE APROVACIÓ DEL LÍMIT DE 
DESPESA NO FINANCERA PER A 2018. 
 
Informats del dictamen, de la Comissió Informativa d'Hisenda i Béns Municipals, 
adoptat en sessió extraordinària que va tindre lloc el dia 27 de setembre de l'any 2018, 
en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
 
“APROVACIÓ DEL LÍMIT DE DESPESA NO FINANCERA PER A 2018 
 
 
La Llei orgànica 2/2012 d'Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LOEPSF), suposa 
un nou marc jurídic de l'estabilitat pressupostària que permetrà realitzar un seguiment més 
exhaustiu del grau de compliment dels objectius d'estabilitat i de deute de les entitats locals i, en 
cas que s'aprecie una desviació o un risc d'incompliment d'aquests, establir mesures correctores 
més àgils i immediates. 
 
Considerant el que es disposa en l'art. 30 de la LOEPSF al tenor del qual "L'estat, les 
Comunitats Autònomes i les Corporacions Locals, aprovaran en els respectius àmbits, un límit 
màxim de despesa no financera, coherent amb l'objectiu d'estabilitat pressupostària i la regla de 
despesa, que marcarà el sostre d'assignació de recursos dels seus Pressupostos." 
 
No s'estableix termini per a la seua aprovació, ni quin és l'òrgan competent per a això. Pel que 
podria considerar-se que l'òrgan competent és l'Alcaldia en virtut de la clàusula de competència 
residual establerta en l'article 21 de la Llei 7/1985, i amb anterioritat a l'aprovació del 
Pressupost de 2018, encara que no sembla que existisca cap inconvenient en què s'aprove el 
sostre de despesa amb motiu de l'aprovació del pressupost de l'exercici. 
 
 



 
 
 
 
 
 

AJUNTAMENT D’OLIVA 

 Pàgina: 22 

L'Ordre HAP/2105/2012, d'1 d'Octubre, per la qual es desenvolupen les obligacions de 
subministrament d'informació previstes en la llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, modificada 
mitjançant ordre HAP/2082/2014, de 7 de novembre, i concretament la modificació dels art. 
15.3c) i 16.4 suposa que no és preceptiu l'Informe de l'interventor Local sobre el compliment de 
la regla de Despesa en fase d'elaboració del pressupost de 2015, estant només previst com a 
informe en fase de liquidació del pressupost, sent aplicable al pressupost de 2018, per la qual 
cosa en aquest exercici no existeix obligació d'emissió de l'informe del compliment de la regla 
de despesa en la fase d'elaboració del pressupost i, per tant, tampoc d'aprovar un sostre de 
despesa no financera. No obstant això, s'ha optat pel càlcul de la regla de despesa del pressupost 
i determinació del sostre de despesa no financera que permeta un seguiment exhaustiu del grau 
de compliment dels objectius d'estabilitat i una ràpida correcció si escau. 
 
Vist l'informe d'Intervenció de data 24 de setembre emés en relació amb aquesta qüestió. 
 
El Regidor d'Hisenda i Tinent d'Alcalde Delegat d'Hisenda, previ dictamen de la Comissió 
d'Hisenda i Béns Municipals amb el vot favorable de Sr. Vicent Canet Llidó (representant de 
Bloc-Compromís, 5 vots), Sr. José Salazar Cuadrado (representant de Gent d’Oliva, 1 vot), i Sr. 
Alejandro Salort Rubio (representant d'Esquerra Unida, 1 vot) i l'abstenció de D. Salvador 
Llopis Ibiza (representant del PP, 6 vots), Dª Ana Mª Morell Gómez (representant del PSOE, 4 
vots) i Sr. Blai Peiró Sanchis (representant de Projecte Ciutadans d’Oliva, 4 vots), 
DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al Ple la següent PROPOSTA D'ACORD 
 
PRIMER. Aprovar com a límit de despesa no financera per al pressupost de l'exercici de 2018, 
coherent amb l'objectiu d'estabilitat i amb la regla de despesa, la quantia de 20.280.441,63 €. 
 
SEGON. Que se de trasllat del present acord al departament d'Intervenció.” 
 
Obert el torn d'intervencions es produeix la que a continuació s'indica: 
 
 Sr. Canet Llidó: “Molt breument, perquè ja ho vam explicar també en comissió 

informativa. La Llei orgànica d’Estabilitat Pressupostària ens marca una série de 
restriccions, sobretot pel que fa a la regla de despesa, el seu compliment, que marca 
uns criteris de creixement en funció de la despesa efectuada en els exercicis 
anteriors i en base a un percentatge d’estimació d’augment, el que normalment es 
diu la senda de despesa o més bé la senda de creixement de la despesa. Nosaltres 
portem una proposta que és molt limitativa; fa molts anys que tenim un sostre de 
cristall, des del punt de vista de la nostra despesa, pel que fa a l’històric de despesa 
dels anys anteriors; cada vegada tenim un sostre de cristall que ens dificulta 
d’alguna forma l’exercici natural, tranquil de la despesa del pressupost, perquè 
sempre apunta que hi haurà un incompliment, finalment no es produeix perquè hi ha 
una bastant inexecució de la despesa, però durant tots els trimestres dels distints 
exercicis apunta tot que s’incomplirà. Ara anem a provar un sostre de despesa; el 
pressupost que nosaltres tenim presenta una despesa superior, però ja vam explicar 
en comissió informativa els motius, per una banda venien a conseqüència d’un 
augment dels ingressos, que això ho explicaré millor en el punt posterior, un 
augment dels ingressos que no està contemplat com a excepció en l’article 12 de la 
LOEP, per a augmentar la despesa computable per una banda, i per altra pel fet que 
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el pressupost, tot i que siga superior, ja que no hi haurà molt de temps per a la seua 
execució, tindrà una inexecució de despesa important; però aqueixes partides estan 
pressupostades, per exemple les que fan possible la licitació de determinats 
contractes, la despesa dels dits contractes es produirà en l’exercici posterior, però 
per a poder procedir a la licitació, cal contemplar-la en el pressupost actual. Per tant, 
tot i que d’eixida, aparentment, el pressupost que vindrà en el punt següent 
presentarà una despesa superior a la que ara anem a votar, molt probablement quan 
fem la liquidació i els ajustaments corresponents, ens trobarem que una vegada més, 
això no serà així.” 

 
 
El Ple de l’Ajuntament, amb 11 vots a favor (4 del Partit Popular, 5 del Grup 
Compromís per Oliva, 1 del Grup Esquerra Unida del País Valencià i 1 del Grup 
Municipal Gent d’Oliva), i 7 abstencions (3 del Grup Socialista Municipal i 4 del Grup 
Projecte-Ciutadans d’Oliva), ACORDA aprovar el dictamen transcrit. 
 
 
 
QUART.- DICTAMEN CI D’HISENDA I CI DE GOVERNACIÓ SOBRE 
APROVACIÓ PRESSUPOST GENERAL I PLANTILLA MUNICIPAL PER A 
L’EXERCICI 2018. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Béns Municipals, en 
sessió ordinària de data 27 de setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, 
que diu textualment: 
 
 

 “PROPOSTA D’APROVACIÓ PRESSUPOST GENERAL 2018 
I LES SEUES BASES D’EXECUCIÓ 

 
Atés que el Projecte de Pressupost Municipal per a l’exercici 2018, així com les seues Bases 
d’Execució , ha sigut elaborat pel sr. tinent d'alcalde delegat d’Hisenda. 
 
Vist que el referit Projecte de Pressupost s’ajusta, en el fons i en la forma, al que disposen 
l’article 168 i següents del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el 
text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i l’article 2 i següents del Reial Decret 
500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisé de l’esmentada 
Llei, en matèria de pressupostos. 
 
La Comissió d’Hisenda, amb el vot favorable de D. Vicent Canet Llidó (representant de Bloc-
Compromís, 5 vots), D. José Salazar Cuadrado (representant de Gent d'Oliva, 1 vot) , i D. Álex 
Salort Rubio (representant d'Esquerra Unida, 1 vot) i l’ abstención de D. Salvador Llopis Ibiza 
(representant del PP, 6 vots), Dª Ana Mª Morell Gómez (representant del PSOE, 4 vots) i D. 
Blai Peiró Sanchs (representante de Projecte Ciutadans d’Oliva, 4 vots), DICTAMINA 
FAVORABLEMENT la següent PROPOSTA D’ACORD 
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Primer.- Aprovar el Pressupost General per a l'exercici 2018, i que té el següent resum: 

 

INGRESSOS: 
Capítol  Denominació  2018 
1 Impostos directes 12.941.000 

2 Impostos indirectes 360.000 

3 Taxes i altres ingressos 2.652.480 

4 Transferències corrents 6.481.520 

5 Ingressos patrimonials 95.000 

6 Alienació inversions reals 0 

7 Transferències de capital 0 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 0 

  TOTAL INGRESSOS 22.530.000 
 

DESPESES: 
Capítol  Denominació  2018 
1 Personal  11.523.100 

2 Despesa Correnta  8.298.200 

3 Interessos  20.595 

4 Subvencions corrents 1.076.100 

5 Fons de Contingència 0 

6 Inversions reals 588.000 

7 Transferències capital 24.000 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 1.000.005 

  TOTAL DESPESES 22.530.000 

 
TOTAL INGRESSOS: 22.530.000€ 
TOTAL DESPESES: 22.530.000€ 

 
Segon.- Aprovar les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a l'exercici 2018 que 
consten a l’expedient. 
 
Tercer.- Exposar al públic el Pressupost aprovat inicialment, per un termini de quinze dies, en 
el Butlletí Oficial de la Província i en els llocs de costum, durant el qual s'admetran 
reclamacions i suggeriments. En el supòsit de no presentar-se'n cap, el Pressupost es considerarà 
definitivament aprovat sense necessitat d'adoptar un nou acord.”  
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Consta en l’expedient la següent documentació: 
- Memòria explicativa subscrita pel regidor Delegat d’Hisenda. 
- Estat de despeses i ingressos. 
- Bases d’execució del Pressupost. 
- Liquidació del Pressupost anterior (2017), y estat d’execució a 19 de setembre de 
2018. 
- Estat de previsió de moviments i situació del deute. 
- Annex de personal. 
- Annex d’inversions. 
- Informe econòmic-financer. 
- Annex de beneficis fiscals en tributs locals. 
- Informe d’Intervenció. 
 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Governació, de data 27 de 
setembre de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“PROPOSTA DE LA TINENT D'ALCALDE DELEGADA DE RECURSOS HUMANS 
PROPOSANT L’APROVACIÓ DE LA PLANTILLA DEL PERSONAL FUNCIONARI, 
LABORAL I EVENTUAL DE L'AJUNTAMENT D'OLIVA PER A L'EXERCICI 2018 
 

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ 
 
Vist l’expedient que es tramita per a l’aprovació de la Plantilla del personal funcionari, laboral i 
eventual de l'Ajuntament d'Oliva per a l'exercici 2018. 
 
Vist que la referida proposta ha estat objecte de negociació prèvia, amb els representants legals 
dels empleats públics, en el termes que disposen els articles 34 i 37.-c) del Text Refós de la Llei 
de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic, aprovat per Llei 7/2007, de 12 d'abril -EBEP-, en la Mesa 
General Conjunta de Negociació dels dies 07-09-2018 i 11-09-2018. 
 
Vist el contingut de les Actes de la Mesa General Conjunta de Negociació dels dies 07-09-2018 
i 11-09-2018, i a la vista de les deliberacions i propostes negociades en el transcurs de les 
sessions. 
 
Vist l'informe de la cap del departament de Recursos Humans, Maite Boigues Llopis, de data 17 
de setembre de 2018. 
 
Aquesta tinent d’alcalde considera que es compleixen els requisits necessaris, raó per la qual 
proposa al Ple de la Corporació, previ dictamen de la comissió informativa de Governació, 
l'adopció dels següents ACORDS 
 
 
PRIMER.- Aprovar inicialment la plantilla de personal funcionari, laboral i eventual de 
l'Ajuntament d'Oliva per a l'exercici 2018, que tot seguit s'indica: 
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PLANTILLA DE FUNCIONARIS   

1. HABILITACIÓ CARÀCTER NACIONAL       

Places Dotació Grup/ subgrup Observacions (1) 

Secretari General 1 A A1   

Interventor 1 A A1   

Tresorer  1 A A1 Vacant 

          

Subtotal Habilitats de Caràcter Nacional 3       

          

2. ADMINISTRACIÓ GENERAL         

a) Subescala Tècnica         

Tècnic d'Administració General 5 A A1 3 Vacants (1 
Assesor juridic) 

b) Subescala de Gestió         

Tècnic de Gestió  5 A A2 3 Vacants 1 Reserva 

c) Subescala Administrativa      

Administratiu  12 C C1 2 Vacant 

d) Subescala Auxiliar         

Auxiliar (2) 21 C C2 4 Vacants 

d) Subescala Subalterna         

Subaltern (2) 11   AAP 5 Vacants 

Subtotal Administració General 54       

          

III. ADMINISTRACIÓ ESPECIAL         

a) Subescala Tècnica         

a.1) Superior         

Arqueòleg 1 A A1   

Arquitecte 1 A A1 1 Vacant 

Psicopedagogs 4 A A1   

TAE serveis socials  1 A A1   

TAE educació 1 A A1   

Gerent esportiu 1 A A1 Vacant 

Arxiver Bibliotecari 1 A A1   

Subtotal Admó. Especial Subescala Tècnica Superior 10       
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a.2) Mitjana         

Arquitecte Tècnic  3 A A2   

Enginyer Tècnic Industrial 2 A A2 1 Vacant/ 1 Reserva 

Enginyer Tècnic Agrícola 1 A A2   

Topògraf 1 A A2   

Mestra EPA 3 A A2 1 Vacant 

Tècnic mitjà EDAR 1 A A2   

Tècnic Cultural  1 A A2   

Tècnic mitjà Biblioteca 1 A A2   

Tècnic AEDL 1 A A2   

AEDL 1 A A2   

Gerent esportiu 1 A A2  1 a extinguir 

Tècnic prevenció riscos laborals 1 A A2   

Tècnic d'educació infantil  1 A A2 1 Vacant 

Tècnic Turisme  1 A A2   

Tècnic Lingüístic 1 A A2   

Treballadora Social  3 A A2   

Subtotal Admó. Especial Subescala Técnica Mitjana 23       

          

a.3) Auxiliar         

Tècnic informàtic 2 C C1 2 Vacants 

Ajudant Tècnic 1 C C1   

Inspector d'obres 1 C C1   

Educadora  6 C C1 2 Vacants 

Educadora Coordinadora 1 C C1 1 Vacant 

Delineant  1 C C1   

Subtotal Admó. Especial Subescala Tècnica Auxiliar 12       

b) Subescala Serveis Especials         

b.1) Cos Únic Policia Local         

b.1.1) Escala Superior         

          

b.1.2) Escala Tècnica         

Intendent 1 A A2   

Inspector 1 A A2   

b.1.3) Escala Bàsica         

Oficial 8 B B1 1 Vacant 
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Agent  55 C C1 10Vacants i 2 
Reserves 

Agent d'estiu  2 C C1 2Vacants 

          

Subtotal Cos Únic Policia Local 67       

b.2) Comeses Especials         

Promotor activitat joventut 1 C C1   

Encarregat mercats 1 C C1   

Monitor esportiu(2) 5 C C1  1 Vacant 

Inspector tributari activitats 1 C C1   

Educador de Carrer  2 C C1   

Biblotecari  3 C C1   

Informador turístic 1 C C1   

Auxiliar biblioteca 1 C C2   

Auxiliar caixer  1 C C2   

Auxiliar cultura  1 C C2   

Coordinador sistemes informàtics  1 C C2  1 extinguir 

Sanitari d'aigües 1 C C2   

Subtotal Comeses Especials 19       

          

b.3) Personal d'oficis         

Encarregat General  1 C C1 1 Vacant 

Encarregat EDAR  1 C C1 1 Vacant 

Encarregat Electricista 1 C C1 1 Vacant 

Encarregat Jardiners  1 C C2   

Encarregat Brigada Rural  1 C C2   

Encarregat neteja viaria (2) 1 C C2   

Encarregat magatzem 1 C C2   

Conductor 7 C C2 1 Vacant 

Conductor/Palista  2 C C2   

Conductor agranador  2 C C2   

Oficial 1a  1 C C2   

Electricista (2) 2 C C2   

Electricista instal·lador  1 C C2   

Electricista C.(2) 1 C C2   

Cuinera  1 C C2   
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Oficial manteniment (2) 5 C C2 2 Vacant  

Obrer de Vila (2) 4 C C2 2 Vacants 

Oficial pintor (2) 3 C C2 2 Vacant 

Oficial canera 1 C C2 1 Vacant 

Oficial cementiri  2 C C2 1 Vacant 

Jardiner  1 C C2   

Auxiliar assistència a domicili 5 C C2  1 Vacant 

Telefonista  1   AAP   

Netejadora (2) 19   AAP  10 Vacants 

Operari (2) 27   AAP 8 Vacants 

Subtotal Personal d'Oficis 91       

Subtotal Administració Especial 222       

TOTAL FUNCIONARIS 279       

      

PLANTILLA DE PERSONAL LABORAL FIX     

Places  Dotació Grup/subgrup 
assimilat 

  

Conserge/Subaltern 1 AAP   

Netejadora/Ajudant de cuina 1 AAP   

TOTAL PERSONAL LABORAL FIX 2     

      

TOTAL PERSONAL LABORAL INDEFINIT NO 
FIX  

     

TEMPS PARCIAL-FIX DISCONTINU       

Places  Dotació Grup/subgrup 
assimilat 

  

Professor de dibuix  1 A A1   

Monitor d'angles  1 C C1   

Auxiliar turisme  2 C C2   

TOTAL PERSONAL LABORAL INDEFINIT NO 
FIX- 

        

TEMPS PARCIAL-FIX DISCONTINU 4       

          

PLANTILLA DE PERSONAL EVENTUAL   

Places  Dotació Grup/subgrup 
assimilat 

  

Secretari de Grup 3 C C2   
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Assessor Regidoria d'obres, serveis i platges 1 C C2   

TOTAL EVENTUALS 4     

     

TOTAL PLANTILLA 289     

     

(1) Places que figuren actualment vacants o en reserva     

(2) Algunes de les places són ocupades actualment per personal 
laboral 

   

 
 
Segon.- Que s'expose al públic, mitjançant anunci previ en el Butlletí Oficial de la Província, a 
l'efecte de reclamacions. 
 
L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el termini de 15 dies no es presenten 
reclamacions. A l’efecte l'Alcaldia elevarà l'acord a definitiu. 
 
Tercer.- Una vegada aprovada definitivament, remetre còpia de l’acord a l’Administració de 
l’Estat i de la Comunitat Autònoma Valenciana, en el termini de trenta dies, d’acord amb el que 
disposa l’article 127 del R.D. Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril pel qual s’aprova el Text Refós 
de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local. 
 
Quart.- Una vegada elevat l'acord a definitiu, l'alcalde ordenarà la seua publicació en el Butlletí 
Oficial de la Província, als efectes del seu coneixement i entrada en vigor. 
 
Cinqué.- Notificar el present acord al Comité d'Empresa i a la Junta de Personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Oliva, als efectes oportuns. 
 
Els membres de la Comissió Municipal informativa voten la proposta: 
A favor: 
1. Sr. David González Martínez 
2. Sr. Jose Salazar Cuadrado (Gent d’Oliva) 
 
Abstenció: 
3. Sr. Salvador Llopis Ibiza (PP) 
4.  Sra. Ana Morell (PSOE) 
5. Sr. Blai Peiro Sanchis (Projecte C.) 
6.  
Es dictamina favorablement el següent: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la plantilla de personal funcionari, laboral i eventual de 
l'Ajuntament d'Oliva per a l'exercici 2018, indicada anteriorment. 
 
Segon.- Exposar al públic, mitjançant anunci previ en el Butlletí Oficial de la Província, a 
l’efecte de reclamacions. 
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L'acord es considerarà definitivament aprovat si durant el termini de 15 dies no es presenten 
reclamacions. A l’efecte l'Alcaldia elevarà l'acord a definitiu. 
 
Tercer.- Una vegada aprovada definitivament, remetre còpia de l’acord a l’Administració de 
l’Estat i de la Comunitat Autònoma Valenciana, en el termini de trenta dies, d’acord amb el que 
disposa l’article 127 del R.D. Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril pel qual s’aprova el Text Refós 
de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local. 
 
Quart.- Una vegada elevat l'acord a definitiu, l'alcalde ordenarà la seua publicació en el Butlletí 
Oficial de la Província, als efectes del seu coneixement i entrada en vigor. 
 
Cinqué.- Notificar el present acord al Comité d'Empresa i a la Junta de Personal funcionari de 
l’Ajuntament d’Oliva, als efectes oportuns.” 
 
Obert el torn d’intervencions es produeixen les que tot seguit s’indiquen: 
 
 Sr. alcalde: “Abans de començar, comunicar-los que en el debat del pressupost els 

portaveus disposaran del doble de temps; en lloc de cinc minuts en tindran deu. En 
la segona intervenció, segons el reglament són tres minuts, però en seran sis.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Com és sabut per tots, a finals del mes de juliol es va fer públic i 

es va saber que l’esborrany del pressupost de l’exercici 2018 no tenia garantits els 
vots suficients per a l’aprovació; això va donar lloc a un oferiment, en primer lloc, 
això cal dir-ho, per part dels grups de l’oposició, tant del Grup Popular com del 
Grup Socialista, amb la qual cosa va començar una segona ronda de negociacions, 
treballant sobre l’esborrany del pressupost i distintes propostes, valorant-les, i tot 
això és el que finalment acaba materialitzant o cristal·litzant la proposta de 
pressupost que ara arriba a aquest plenari. Tots sabem, no cal abundar molt més, que 
es tracta d’un pressupost presentat a unes altures molt elevades de l’exercici, i això 
condiciona les característiques del pressupost. Però a banda d’això, també 
condiciona la dificultat d’elaborar el pressupost, per dos motius; una perquè aqueix 
avançament de l’exercici fa que moltes aplicacions pressupostàries ja estiguen 
consumides, total o parcialment, i sobretot per la incertesa que es presenta respecte 
de l’aprovació del futur pressupost de 2019, la qual cosa significa que totes aquelles 
coses que es consideren de primera necessitat, o molt importants, per a la ciutat i per 
a aquest ajuntament, s’han de contemplar en aquest pressupost, de tal forma que si 
es prorrogara, totes aquelles coses que considerem necessàries es puguen atendre 
amb un pressupost prorrogat. Per tant cal fer un pressupost tenint en compte el que 
ja s’ha consumit del mateix amb el pressupost prorrogat de l’exercici 2017, i 
treballant amb la incertesa d’una possible no aprovació del pressupost de 2019, amb 
tot el que això comporta. Per altra banda, i això ho hem dit moltes vegades, es tracta 
d’un pressupost que és per a tancar l’any, un pressupost tècnic, ho hem dit en moltes 
de les reunions, més que no d’un pressupost per a gestionar-lo; i això perquè si 
nosaltres l’aprovem finalment hui, i comencem la resta de tràmits que calen per a la 
seua aprovació definitiva, en el millor dels casos sabem que s’aprovarà 
definitivament aqueix pressupost dins del mes de novembre, en la segona quinzena, 
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la qual cosa significa que no queda un marge de temps per poder gestionar el 
pressupost; però sí que és important aprovar-lo per a poder pagar totes aquelles 
factures que ara mateix no tenen disponible, no disposen de consignació 
pressupostària, perquè els proveïdors puguen cobrar; i per a atendre a moltes 
d’aqueixes altres necessitats a les quals abans feia referència i que relate breument; 
una de les qüestions importants és garantir la consignació necessària per a 
l’increment de la massa salarial de l’1.5 o 1.75%, prevista en els pressupostos 
generals de l’estat, per als treballadors i treballadores d’aquest ajuntament; 
consignar els imports suficients per tal de poder atendre necessitats com puga ser la 
licitació de nous contractes, importants per a aquesta ciutat, i parle del de la 
recollida dels residus sòlids urbans, i neteges, de l’arena i de neteja viària, poder 
garantir la licitació de la reforma del Teatre Olímpia, l’accessibilitat de l’Escola de 
Música, etc. Poder atendre el pagament de factures que ara mateix estan pendent de 
pagament, ja ho he dit abans. Poder convocar subvencions, sobretot aquelles 
destinades als clubs esportius i esportistes d’elit, i també tota la resta amb aquells 
increments previstos pels regidors delegats de les distintes àrees; poder concedir les 
subvencions nominatives, sense haver de modificar bases d’execució d’un 
pressupost prorrogat, o haver d’adoptar acords específics, ajustant un poc la 
interpretació legislativa, amb interpretacions no del tot confirmades per fer-ho 
possible. I amb tot, a pesar de tot això, de ser un pressupost tècnic per atendre totes 
aquestes qüestions i moltes altres que seria un poc excessiu nomenar ací, també es 
contemplen altres inversions, per import de 588.000 euros, les quals es finançaran 
enguany igual que es van finançar l’any passat, finançades íntegrament amb 
ingressos corrents, i no es contempla la concertació de cap préstec; inversions entre 
les quals destaquen, com he dit abans, la implementació de l’adequació a normativa 
del Teatre Olímpia, l’accessibilitat de l’edifici que alberga l’Escola de Música, 
l’adquisició de vehicles per a la Brigada d’Obres i Serveis, o moltes altres coses 
necessàries, de menor entitat, però que siguen de menor entitat pressupostària, no 
vol dir que siguen de menor entitat per a les necessitats de la ciutat. És cert que a 
conseqüència de l’altura de l’any en què estem, i de les circumstàncies del 
pressupost, hem hagut de renunciar a moltes coses, abans s’ha parlat que hem hagut 
de renunciar a un plantejament més ambiciós de la reforma de la plantilla i al reforç 
de l’administració general que preveia la mateixa; no obstant això és un pressupost 
que continua apostant per totes aquelles qüestions socials, com ho havia fet en els 
exercicis anteriors; es pot comprovar per exemple en el capítol IV de Benestar 
Social, en matèria d’ajudes d’emergència social, com continuen augmentant-se 
aqueixes ajudes; per fer-nos una idea si en l’exercici 2015 parlàvem de 100.000 
euros, ara aqueixes ajudes estan xifrades en 240.000 euros, als quals encara se 
sumen els 27.000 que es van generar en el seu dia a conseqüència de la subvenció 
concedida per la conselleria. I no només aqueixos increments es veuen reflectits en 
el capítol IV de Benestar Social sinó en tot, tant en el capítol I de Benestar social, 
per fer possible que hi haja una major facilitat per a la contractació del personal dels 
distints programes, i que puga vore’s beneficiat el mateix departament com totes 
aquelles persones que en depenen; i capítol I, capítol II, capítol IV, capítol VI de 
Benestar Social tot ell es veu incrementat d’any en any, i així, si els crèdits inicials 
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de la partida de Serveis Socials en 2015, posem per cas, eren 283.200 euros, 
enguany estem parlant d’1.292.000 euros; és a dir, podem comprovar tots els 
augments significatius que es produeixen en matèria de benestar, i d’altres àrees per 
les quals també s’ha apostat, no només enguany sinó en tots els exercicis anteriors; 
és important remarcar que fora del pressupost, encara queda marge per atendre altres 
necessitats; això ho hem recalcat molt en les distintes reunions que hem tingut i 
sempre que ha estat possible; una qüestió són aquells ingressos corrents que té el 
pressupost, que atenen les despeses corrents, també algunes inversions, és cert, però 
per altre costat tenim els diners que provenen de la venda de Patrimoni Municipal 
del Sòl, estem parlant ara mateix d’1.100.000 euros aproximadament, i també la 
liquidació positiva de l’exercici 2017, que una vegada que hem finalitzat amb el 
nostre deute bancari, aqueixa liquidació positiva són uns diners que tenim per a 
poder utilitzar en totes aquelles qüestions que la legislació actual, que com s’ha dit 
abans és bastant restrictiva, ens permet, però és 1.800.000 euros, que si pugueren 
sortejar el sostre de cristall del qual parlava abans de l’article 12 de la Llei Orgànica 
d’Estabilitat Pressupostària, podríem funcionar amb molta major facilitat; i en cas 
contrari, en cara podem fer-ho si per similitud amb aquells ajuntaments que encara 
tenen endeutament bancari, ho fem amb inversions financerament sostenibles; és un 
poc més complicat, però també permet la utilització per a moltes qüestions. I això 
em per met enllaçar amb unes peticions que va formular el Grup Socialista, que va 
registrar el passat 20 de setembre; nosaltres, a mi personalment, a aquest regidor que 
els parla li hauria agradat poder disposar de més temps per valorar-ho més 
detingudament, a mi em van arribar el dia 21 i tot ha estat molt apretat pel que fa a 
terminis per poder arribar hui ací, però així i tot, de les inversions que es plantejaven 
cal dir que algunes tenen a vore amb la gestió dels departaments, i ahí més que de 
diners es planteja com gestionar, per exemple el banc d’aliments, el Departament de 
Benestar Social és qui ha de parlar en aqueix aspecte, o la qüestió de Vedama, que 
ha de ser la delegació que porta la canera, fins i tot la mateixa modificació de les 
bases d’execució, tot i que no he vist exactament quina és la que es proposa, ho 
mirarem per poder atendre les subvencions amb la major rapidesa possible, per 
descomptat. Respecte a allò que es comenta de la rehabilitació d’habitatges cal dir 
que ja se n’han rehabilitat dos, atenent a PPOS, subvencions de la Diputació de 
València, i a més s’han adquirit quatre habitatges més en virtut de l’article 172.2 de 
la Llei General Tributària, conforme als articles 108 i 109 del Reglament General de 
Recaptació, i que tot això es té previst per part del departament corresponent, poder 
posar en funcionament. En qualsevol cas són temes de gestió, més que no de diners, 
i l’exemple més clar el tenim en la referència que fa al programa ARRU, que ja té 
els seus propis diners, tant de capítol VII per a rehabilitació, capítol VII per a 
reedificació i capítol VI per a obres de reurbanització, tots ells consignats, o 
generats o en vies de, a les diferents partides corresponents. Després dir també que 
algunes són inversions que o bé ja està previst actuar en elles, com puga ser la 
finalització del carrer del Ponent, prevista precisament a l’obra de reurbanització de 
l’ARRU que vol fer la segona fase d’actuació dels voltants de l’escoleta El Caragol, 
o altres que com he dit abans poden ser ateses pel PMS o per la liquidació de 
l’exercici 2017, o futurs, com puguen ser les actuacions en sant Antoni o l’accés a 
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Rabdells-Oliva Nova. I dir que ja hi ha subvencions per actuar en matèria de camins 
rurals, tant de conselleria com de diputació, i que no tots ells s’han destinat a 
l’actuació sobre el que denominem carril bici-antiga via verda; de fer, no s’ha 
destinat justament a això. Respecte al Pla d’Ocupació estaria molt bé, però hem de 
recordar que no és una competència municipal elaborar plans d’ocupació; de fet, és 
cert que abans l’article 28 de la Llei reguladora de les Bases de Règim Local ens 
permetia als ajuntaments la possibilitat de realitzar activitats complementàries de les 
pròpies, amb altres administracions públiques; però aqueix article de la LRBRL, 
l’article 28, va ser suprimit pel punt 11 de l’article primer de la Llei 27/2013, de 
Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local, que respon al principi 
d’una competència, una administració. Simplement m’agradaria acabar la 
intervenció dient que si hui hi ha pressupost, i en el seu moment va haver mesa de 
negociació, és gràcies sobretot a l’actitud dels partits de l’oposició, dels grups de 
l’oposició, sense desmerèixer a tots aquells que el votaran favorablement, per 
suposat; i en aqueix sentit he d’agrair l’oferiment, a hui mesos d’eleccions, de 
facilitar l’aprovació d’un pressupost municipal, tal i com van a fer.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Jo pense que coincidim tots, que l’aprovació dels 

pressupostos és el tràmit administratiu més important de la vida política municipal. 
No debades, i en base a les demandes i peticions dels distints regidors delegats és on 
es tracen i elaboren les polítiques que al llarg de l’any els regidors amb 
responsabilitat de govern han d’aplicar, i per tant és el moment oportú per poder 
vore, amb profunditat, com poder fer front en la mesura del possible, a les distintes 
necessitats dels nostres conveïns, en definitiva a prestar millores i millors serveis al 
ciutadà. Sembla que tot això, com bé ha dit el Sr. Canet, tant els regidors del Partit 
Popular com del Partit Socialista, ho tenien clar i ho tenen clar,l i als quals jo també 
vull donar-los les gràcies per haver-se implicat de forma activa i responsable perquè 
aquest pressupost s’aprove, encara que tard. Efectivament tard. Vergonyosament 
tard diria jo. Però és d’agrair la vostra col·laboració, sense la qual evidentment no 
hauria sigut possible la seua aprovació. Gràcies per això. No puc dir el mateix dels 
regidors de Projecte Oliva. He de ser clar. La situació a què hem arribat en la 
tardança d’aprovar aquest pressupost és per la seua indefinició, dels seus regidors, 
els quals de forma, per a mi irresponsable, durant molts mesos s’han dedicat a 
dificultar l’aprovació dels pressupostos d’enguany, fins a posar en perill el normal 
funcionament de l’ajuntament; amb la seua indefinició i actitud han fet perillar la 
concessió de subvencions a les distintes associacions del poble, retardat el pagament 
als proveïdors, la licitació dels nous contractes de recollida de residus també s’ha 
posat en perill, i el de la neteja; i sembla que tampoc els ha importat la massa 
salarials dels treballadors i treballadores d’aquest ajuntament, ni les inversions 
destinades a la millora d’edificis municipals, ni les necessitats bàsiques i socials, 
entre altres qüestions; en fi, supose que estaran satisfets. Llàstima del temps que heu 
fet perdre; el mateix temps que ha perdut el poble d’Oliva. Pel que fa a les 
delegacions de la meua competència, que serà del que parlaré ara, de les meues 
competències, en matèria de comerç, la partida que fa referència a la despesa corrent 
i promoció comercial, és sensiblement superior; passa dels 73.600 euros a 95.000 
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euros. I el capítol IV, el de les subvencions i convenis, passa dels 14.000 euros a 
12.000 euros , una disminució que ve donada bàsicament per la manca dels 4.000 
euros amb el Motoclub Motolio. Continuem incidint i recolzant cada vegada més un 
sector econòmic, el del comerç, tot i les dificultats que cada vegada en aquest 
moment tenim per poder potenciar el comerç local, a causa de la gran competència 
que hi ha i estar a cavall entre dos pols, com són Gandia i Dénia, considerem que 
continua sent de vital importància per a la nostra economia i que genera ocupació a 
la nostra ciutat. En la part dels mercats, en el capítol de despesa corrent passa dels 
35.300 euros als 43.000 euros, diferència que va destinada al pagament de costos de 
reparacions de fugues d’aigua de les velles canalitzacions que tenim i que hem patit 
enguany. Pel que fa a la Delegació de Festes, s’actualitza la partida de despesa 
corrent i se suplementa amb 32.000 euros fet que ve donat per fer front a la despesa 
real, serveis prestat per Protecció Civil i 15.00 euros en factures pendents 
d’exercicis anteriors. En el capítol IV, el de les subvencions, hem augmentat en 
12.500 euros el total a subvencionar i passa dels 74.500 euros de l’any passat als 
87.000 euros d’enguany; i es reparteix de la següent forma Federació de Moros i 
Cristians, 41.00 euros, Junta Local de Falles, 25.000 euros, Junta Central de 
Germandats de la Setmana Santa, 12.000 euros; i a cadascuna de les festes patronals. 
3.000 euros, com he dit a cadascuna. Com ja s’ha dit ací, estem davant d’un 
pressupost tècnic, per tancar adequadament l’any, més que no per a gestionar-lo; un 
pressupost que en el millor dels casos entrarà en vigor cap a finals de novembre, 
pràcticament a finals d’any, quasi a la finalització de l’any; per tant, més que d’un 
pressupost per a gestionar es tracta d’un pressupost per a pagar factures, com també 
s’ha dit ací. És a dir, un pressupost per a quadrar les desviacions de determinades 
partides pressupostàries, aconseguir que els proveïdors als quals se’ls deuen diners 
puguen cobrar, uns mesos abans d’anar a REX en 2019, i per tant evitar que el 
pressupost de l’exercici 2019 haja de carregar amb deutes de l’exercici 2018. Per tot 
això, i per la necessitat i ala urgència d’aprovar els pressupostos municipals, encara 
que siga molt tard, com he dit, el vot de Gent d’Oliva serà favorable a aquestos 
pressupostos.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “La nostra intervenció serà breu i sense ànim de buscar cap tipus 

de guerra, com venim fent, sinó buscant més bé solucions. Nosaltres ja ho ha 
insinuat el Sr. Canet, al qual també vull donar-li la felicitació per haver pogut traure 
uns pressupostos a pesar de totes les adversitats, també als dos grups de l’oposició 
per haver-se brindat a donar suport. Jo la intervenció l’enfocaré més a fer la 
pedagogia sobre un punt que sí que millora notablement al situació de serveis 
socials, com puga ser l’increment en el capítol I que farà possible millorar la 
contractació a principi d’any dels professionals que des de conselleria ens donen 
diners després. Aquesta situació no volia que passara inadvertida perquè per a 
nosaltres, per a la gent que està allí en el departament es fa molt difícil tirar amb 
menys persones de les que reconegudament estan per conselleria, i això és una cos 
que al cap i a la fi s’esdevé i es nota, i sobretot frusta les persones que estan 
treballant allí perquè el Departament de Benestar Social té un transfons molt bo i 
sobretot més enllà d’ajudes i quantitats d’ajudes, també esdevé en el treball de les 
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persones, que és bàsicament la nostra funció principal, crec que s’ha pervertit en 
certa forma per les quanties i pels números, que en aquest cas també han anat 
augmentant; però com bé dic, el que vull recalcar jo, és açò, un dels principals 
avanços que tindrem és l’increment de capítol I que podrà fer possible comptar amb 
el nombre que ens toca de personal a principis d’any, i anar treballant cada vegada 
millor amb les persones. No estem on volem, però han anat fent-se passes endavant, 
i esperem que així puga ser siga quin siga el partit que ostente la Regidoria de 
Benestar Social em el futur.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Jo crec que tots els partits estan dient, que a la fi hem d’assumir 

la responsabilitat. Assumim la responsabilitat d’Obres i Serveis, de com de 
malament s’ha gestionat, segons diu l’alcalde als mitjans de comunicació; assumim 
la responsabilitat d’Educació, d’Agricultura, de Platges, dels Xiringuitos, 
d’Urbanisme; assumim la responsabilitat de tot. Però el que no anem a fer, ni anem 
a consentir, ací davant en el plenari que es mentesca, que es repetesca una mentida 
diverses vegades no vol dir que siga una veritat. La responsabilitat de portar el 
pressupost, i la incompetència de no haver-lo portat abans només té un nom, es diu 
Regidoria d’Hisenda. Delegació d’Hisenda. És el responsable màxim de portar el 
pressupost; no en juliol com deia ell, el Sr. regidor, en juny, en maig, en gener, en 
desembre passat. Aqueixa era la seua responsabilitat, i no l’ha feta; i Compromís té 
la santa gràcia, i la santa mania, i utilitza molt bé els mitjans en aqueix sentit, que 
quan alguna cosa li va malament, amb bones parauletes, mai és culpa de 
Compromís, és culpa dels altres. No, no hem arribat a un acord per culpa de Projecte 
Ciutadans. Perdona; no hem arribat a un acord, serà per culpa, a part de Projecte, 
que el regidor no ha estat a l’altura de negociar un pressupost en temps i forma com 
cal. Segurament és això. Nosaltres tenim la nostra responsabilitat, però assumim-la 
tots. És que escoltem barbaritats de persones que hem estat en reunions i que l’únic 
interés que tenien era pujar quatre partidetes de subvencions per a festes, però en 
cap cas la gestió municipal que mou Projecte Ciutadans, que és milions i milions 
d’euros, en Esports, en Obres i serveis, en enllumenat, no s’ha parlat d’enllumenat 
ací, ni s’ha parlat de parcs i jardins, ni totes les inversions que hem hagut de fer el 
possible per assumir les responsabilitats i tapar els forats que els altres regidors 
estaven fent en les seues delegacions; molt bé, nosaltres vam assumir quan vam fer 
el pacte de govern aqueixes delegacions per a treballar; no per a lluir-nos, ni posar.-
nos la corbata, no ens feia falta; per a treballar. I el pressupost no són pujar les 
subvencions a quatre associacions 1.000 o 2.000 euros perquè estiguen contents; el 
pressupost és mirar quina és la gestió millor dels recursos que tenim, l’Ajuntament 
d’Oliva, de cara al futur. Aquest regidor va plantejar, ja fa temps, que hauria d’haver 
una partida d’enllumenat públic tots els anys; d’enllumenat públic, per millorar el 
que hem fet ara; fa tres anys ha vam dir que havia millorat l’entrada del poble, 
sembla que això també ha sigut una mala gestió, segons el Sr. David, la mala gestió 
de Blai Peiró, la gestió de l’enllumenat públic, la gestió dels parcs, la gestió dels 
jardins; no senyors, no es tracta del pressupost que anem a aprovar hui, o anem a 
abstindre’ns, cosa que ja se’ns ha condemnat abans de jutjar-nos; encara no hem dit 
si votarem a favor, en contra o ens abstindrem; i ja se’ns ha jutjat, ja se’ns ha tractat 
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en rabietes del Sr. alcalde de mals gestors, quan encara no hem dit res en aquest 
plenari. Però la gestió del pressupost, com diu el Sr. regidor d’Hisenda, és veritat, 
sent molt dir-ho, però ha sigut no haver-la portada en temps; i és un pressupost 
tècnic, i a més estic segur, i el nostre grup està segur, que està fet amb tota la idea; 
aquest pressupost tècnic està fet amb tota la idea, per la Delegació d’Hisenda, amb 
tota la idea del món; serà difícil executar-lo, serà prorrogable al 2019; quan el Sr. 
regidor ens deia que a octubre negociaria el de 2019, ara ja no tindrà l’excusa de 
donar-nos la culpa a Projecte Ciutadans; ara ja podrà fer-lo aquest mes, el de 2019. 
No ho farà, Sr. Canet; no ho farà. Vostés sempre van amb nones parauletes, 
planificant, però a l’hora de la veritat poc; poca cosa. Jo només demane, i ho dic ací, 
isca el que isca d’aquest pressupost, amb els palmeros que hi haja, cadascú amb els 
seus, i cadascú a la fi tindrà la raó de tot i el mal d’Oliva el tindrà Projecte Ciutadans 
d’Oliva; criosament nosaltres que hem presentat propostes per escrit; cap altre partit 
que jo sàpiga, almenys del govern; nosaltres les hem posades per escrit; on està el 
govern de concentració que parlava el Sr. alcalde? Quines delegacions ha agarrat 
l’oposició? Sabem que s’han donat sous, s’han alliberat sous a l’oposició, però a 
canvi de què? De l’abstenció, de gestionar delegacions, les que nosaltres hem deixat 
i hem deixat els sous, i hem deixat responsabilitats? Les han assumides el seu 
govern de concentració, Sr. David González Martínez? És així com gestiona el 
govern de concentració? Nosaltres ens abstindrem en aquest pressupost; però ens 
hauríem abstingut igual en juny si vosté haguera sigut capaç de portar-lo ací; i no el 
va portar perquè no va voler, perquè és un pressupost, com bé diu vosté, tècnic, que 
no es pot executar, i n’hi ha molta voluntat que no s’execute, que hi haja només dos 
mesos. Poca responsabilitat, poca activitat, poca gestió, i l’any que ve que venen 
eleccions, ja vorem.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Primer, abans d’entrar en el punt en concret voldria agrair la 

deferència que ha tingut l’alcalde de contestar al portaveu i donar una explicació de 
per què ni tan sols ha pogut cridar-nos per teléfon per poder consensuar l’horari del 
plenari de hui. Ja tots ens han dit que han sigut molt importants els grups de 
l’oposició per fer aquest plenari, però no s’ha tingut ni la deferència tan sols de 
contestar al nostre portaveu. Però bé, no passa res, allò important és el tema que 
anem a tractar. Jo recorde tots els anys, hem, esperat el plenari més important de 
l’Ajuntament d’Oliva, de la corporació, dels de l’oposició i els qui governaven, era 
parlar del pressupost municipal. He vist que hui ens acompanyen anteriors regidors, 
d’altres corporacions, d’altres anys, i jo sé la tasca que feien cadascú dins del 
govern, dins de l’oposició, per preparar el plenari més important, on anàvem a 
tractar quina era la planificació que anava a presentar el govern per a poder treballar 
cap als ciutadans d’Oliva, i com anàvem a resoldre les necessitats dels ciutadans 
d’Oliva. Era magnífic vore els debats. Era magnífic vore la intervenció dels qui 
governaven i la intervenció dels qui fiscalitzaven la gestió. I hui em fa molta pena; 
de cor us ho dic a tots els qui sou govern; jo he sigut regidora d’Hisenda tres anys. 
Hem passat molt d’esforç, molt de sacrifici, no hi havia diners, teníem un pla d’ajust 
que ens condicionava, però complíem amb el pressupost municipal, complíem 
presentant-lo; i és clar que el Partit Socialista mai ha governat mai amb majoria 
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absoluta, i també hem sigut capaços els regidors, els diversos regidors d’Hisenda de 
presentar el seu pressupost municipal, encara sense tindre el recolzament majoritari; 
i els hem tirat endavant. Tal vegada eren altres moments, tal vegada era una altra 
tipologia de treball; tal vegada no érem tants partits polítics que estaven al govern i 
l’oposició, tal vegada eren altres moments; però jo crec que van estar a l’altura de 
les circumstàncies de la nostra ciutat. I de veritat us ho dic, em fa moltíssima pena. I 
més hem tingut regidors d’Obres i Serveis, el Sr. Santacatalina, que sempre ho dic, 
amb un xiclet i un clip asfaltava els camins. I ho diran, què té a vore? Doncs mira, 
amb moltíssima voluntat feia les coses. I amb moltíssima intencionalitat d’arribar a 
enteses i arribar a acords. Ho dic perquè em fa molta pena que tenim un ajuntament 
amb un nivell d’endeutament zero. Tenim un ajuntament amb un increment de 
diners que podrien començar a iniciar i planificar realment propostes de futur per a 
la nostra ciutat. La nostra ciutat està morta, i sé que senta malament que una 
regidora diga que estem arribant a una situació que Oliva o fem alguna cosa 
important per ella o morim, perquè no estem generant oportunitat i no estem ni a 
l’altura de les circumstàncies. Jo crec uqe quaslevol que hui estiga veient el debat 
dels pressuposts sentirà el mateix, i jo crec que en el fons tots sentim. M’ha fet 
molta pena però vaig a reconèixer-li al regidor d’Hisenda la seua franquesa; jo això 
també ho aprecie; ho ha dit, és un pressupost tècnic; és un eufemisme; volem dir que 
és un pressupost mort, és un pressupost que arriba en l’últim moment, i que només 
tindrà una vigència d’un mes, senyors; un mes, per a un pressupost d’una ciutat de 
més de 26.000 habitants. Hui el Partit Socialista ha fet un ran exercici de 
responsabilitat. Aquest pressupost és per a votar que no; no volem això per a Oliva, 
no volem que siga un pressupost per a pagar factures que ja s’han gastat, d’aquells 
regidors que s’han gastat més diners que en un principi tenien previst; i serà per 
això, per a pagar factures que ja s’han fet. És molt preocupant. Compartesc el 
sentiment que he tingut en vore el pressupost, que ací sembla que cadascú s’ha pujat 
un poc les partidetes per vore si acontentem a tots. Però és que governar no és això, 
governar és entrellaçar, és la transversalitat de les delegacions per a planificar i 
treballar un projecte en comú. Vostés tenien un projecte en comú que possiblement 
jo no compartia quan van arribar a una entesa ui un acord de govern; i no queda res? 
Però el responsable no és un, ni l’altre, ni l’altre, els responsables són onze regidors 
que tenen la responsabilitat de governar i un alcalde que té la responsabilitat de 
dirigir; i es van unir perquè tenien un projecte en comú, i d’aqueix projecte no queda 
res. I estem sent la vergonya hui, qui estiga veient-nos en sa casa, de què parlem, 
que no parlem de les necessitats. Em fa la sensació que hem pujat les partides per a 
acontentar a cadascú, i ja estem. És que parlem de pujar subvencions; i estic d’acord 
a pujar subvencions, però no hem mirat quines subvencions són les més necessàries; 
tenim l’ALEEO, les entitats esportives, que per registre d’entrada ens han demanat 
per activa i per passiva, que necessiten més diners; els hem perjudicat perquè l’any 
passat ni tan sols van rebre les subvencions; i les han hagut de rebre en 2018. La 
culpa del dimoni, no parle de culpables, però ho dic com un exemple que haurem de 
seure per a tindre una visió superior, perquè Oliva no és un poble, amb tots els 
respectes, de 2.000 habitants, i necessita solucions, i no estem a l’altura. Torne a dir, 
continue agraint la sinceritat del regidor d’Hisenda; ha dit que liquidarem, quan 
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arribe la liquidació, el grau d’inexecució del pressupost que anem a aprovar hui, 4 
d’octubre, serà molt gran; què vol dir això? Que encara tenint diners no anem a 
gastar-los, perquè no tenim temps. Sabeu el que és dir-li al ciutadà d’Oliva que 
anem a guardar diners, que anem a liquidar perquè ens sobraran diners, perquè 
estem en octubre i fins a final de novembre no entrarà en vigor el pressupost 
municipal? Sabem el que és això? No, però tenim diners; no, però el grau 
d’execució sí és gran però ens permetrà en 2019 poder fer coes perquè o tenim la 
garantia, ni estem convençuts que tinguem un pressupost de 2019. És que no hem 
aprés la lliçó? Venim a octubre amb el pressupost de 2018, i encara estem assumint 
que possiblement no tinguem pressupost per a 2019? És això el que estem dient? 
Que tenim diners, que anem a liquidar més en positiu perquè no ens els gastem? És 
que no ens ha donat temps. La culpa del dimoni. Però no assumim responsabilitats, i 
quan he dit que per a nosaltres hui anem a fer un gran esforç, perquè per a nosaltres 
tot això és per a votar que no, no ens sentim responsables d’aquest govern, no 
compartim les polítiques que s’han tirat endavant, i sobretot no les compartim 
perquè no hi ha propostes; no hi ha propostes ací, el plenari no debat propostes; hui 
en dia estem veient un partit de tennis i la pilota va d’un costat a l’altre; i jo sé que 
no és fàcil, i entenc que amb tants partits polítics no és fàcil arribar al consens, però 
crec que és vergonyós el que estem traslladant a la ciutadania. Perquè problemes 
n’hi ha molts, necessitats n’hi ha moltes; si l’altre dia discutíem perquè la Sra. 
Mireia té 10.000 euros que se li van agarrar de la partida i no podem ni incorporar-
los; ara els incorporarem i podrem pagar; però això és el pressupost d’Oliva? Això 
és el que aspirem que siga la nostra ciutat? Això són les infraestructures que 
necessita la nostra ciutat? Nosaltres discrepem moltíssim d’aquesta situació. Sí que 
vam fer una série de propostes, tal vegada per intentar ajudar al govern. Hem estat 
en moltes reunions, hem passat aquestos mesos en reunions amb ciutadans per 
intentar traslladar al govern les necessitats reals que hi ha en diverses zones, 
diversos col·lectius, que inclús ells mateix, com el cas de Vedama, estan anunciant 
els problemes que tenen amb les colònies felines. A la fi, jo l’única cosa que espere, 
i el meu grup, el que volem de vostés, que no compartim ideologia, que no 
compartim pensament, que no compartim ni la planificació de ciutat, el que volem 
és que mínimament tinguen un sentit únic de cohesió, de treball en comú; queden set 
mesos per finalitzar la legislatura, busquen el que els va unir en aquell moment; i no 
es culpabilitzen tant, però assumisquen responsabilitats. Set mesos queden, però és 
que a la fi ja som la vergonya. Quan anem als actes s’ha perdut dins el respecte, i tal 
vegada jo crec que encara es pot corregir, encara podem continuar treballant; però ja 
dic, sempre al descompte, sempre malament, i jo crec que a la fi ací ens n’anem tots 
a casa, qui cobra, cobrem, però a la fi els problemes es queden al carrer i a la ciutat 
d’Oliva. Jo crec que vostés han de fer un exercici de responsabilitat i de reflexió.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Jo igual que ha fet la portaveu, la Sra. Morell, vull recalcar que 

som onze regidors, ara mateix, que tenim alguna dedicació, es pot dir, i crec que 
hauríem de mirar més per tots aquells que no tenen, i poder acoblar els plenaris a 
aquelles persones; nosaltres ens devem abans a l’ajuntament que als altres treballs 
que puguen tindre, fins i tot els qui tenen mitja dedicació, crec que s’ha d’anteposar 
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l’ajuntament; però no aquells que no tenen dedicació i que no són fixos els seus 
treballs i no poden deixar-se els seus treballs per a vindre a un plenari; havent temps 
i forma crec que s’hauria pogut buscar una data més d’acord. Per a nosaltres el 
pressupost és, sense cap dubte, el document a curt termini més important que es pot 
debatre al plenari municipal. I ho és perquè en ell ha de quedar marcada la línia 
política i el projecte de ciutat de qualsevol govern que es precie de ser-ho. El fet que 
el govern del quatripartit haja estat incapaç de negociar, debatre i acordar els 
pressupostos de la nostra ciutat és la mostra més evident que o el seu projecte de 
ciutat està esgotat, o el que és pitjor, no tenen ni han tingut cap projecte de ciutat 
comú entre ells; perquè si són incapaços de parlar al voltant d’un document tan 
important com és el pressupost, en què se sustentava el quatripartit? Recordem que 
el pressupost s’ha d’aprovar abans de finalitzar l’any anterior en què va ser 
referenciat; és a dir, estem a finals de 2018. Sé sr. Canet, que tots els grups fins la 
meua intervenció li ho han recordat. A mi, de totes les intervencions m’ha estranyat 
una cosa, i és que el seu mig soci de govern ara, el Sr. Peiró, li comentava i li hauria 
donat la raó, per això vull preguntar-li a vosté, Sr. Canet, que s’hauria d’haver 
aprovat en juny, juliol, fins i tot s’ha escoltat desembre, però és que a vostés, en una 
mesa de treball, Sr. Canet, als grups de l’oposició ens passen unes propostes del 
Grup Projecte Ciutadans d’Oliva, i està firmat a 12 de juny de 2018. Sr. Canet, no sé 
si és que vosté s’ha inventat la data, si és de veres, o és una burla, perquè no sé com 
anem a aprovar-lo en desembre, si vostés reben unes propostes en el mes de juny; no 
ho sé, la veritat; a mi m’ha estranyat, però m’agradaria que em diguera, Sr. Canet, 
que açò que ens van traslladar és veritat o és mentida. No ho sé. Ací falla alguna 
cosa en la data. Açò el que ocorre és que ens queda molt poc temps per finalitzar 
l’any i fer efectiu aquest pressupost que, pel que es veu en les votacions, vostés ja 
saben que eixirà endavant. Miren, la responsabilitat és del govern, i és una 
responsabilitat solidària, per això hui eixir+a endavant aquest pressupost. Aquest 
pressupost no és el pressupost del Partit Popular, li ho assegure, és el pressupost del 
govern del quatripartit. És el pressupost d’un govern que va a la deriva, el 
pressupost d’un govern que no pot o no sap com sap comunicar-se entre ells i que 
no té projecte polític per a la ciutat d’Oliva, i és el pressupost d’un govern sense 
projecte. Però malgrat tota la decepció que representa el desgovern de la nostra 
cioutat, que per molt que puguen presentar modificacions al pressupost per a 
actuacions que creiem necessàries, som conscients que el temps és el que és, i que 
amb el poc temps disponible poques actuacions amb conseqüències pressupostàries 
que no estiga prevista, podrà efectuar-se. I encara que amb el cos ens demana 
oposar-nos a l’aprovació del pressupost, el cervell, el trellat i el sentit de 
responsabilitat ens diu que el Partit Popular no ha de ser obstacle per a l’aprovació 
del pressupost de la ciutat d’Oliva; i no ho serà perquè el mal fer del quatripartit, la 
falta de comunicació, les picabaralles entre els socis, posen en perill l’estabilitat del 
nostre ajuntament. No podem permetre que els ciutadans de la nostra ciutat paguen 
pel que han fet malament altres, que els funcionaris puguen cobrar íntegrament el 
seu salari, que les associacions cíviques, i sobretot les esportives, puguen cobrar les 
subvencions concedides i optar a les d’aquest exercici; que no es quede cap 
proveïdor sense sobrar. En definitiva, permetrem l’aprovació del pressupost perquè, 
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com a partit de govern que som, no podem permetre que la ciutat es paralitze. I 
miren, el Partit Popular hem sigut responsables, no hem faltat a cap reunió 
convocada, des de principis d’agost que se’ns va demanar ajuda, i ahí vam estar. 
Hauríem pogut torpedejar i fins i tot complicar la situació, més del que la tenim a 
dia de hui en aquest ajuntament; per a al fi els únics que anaven a pagar-ho eren els 
nostres veïns i ciutadans d’Oliva. Que falten partides i propostes importants? Clar 
que sí. Pèrò s’ha de ser sensat i vore en quina data ens trobem, i que –torne a 
repetir– en uns pocs mesos hi haurà un nou govern, com bé s’ha dit ací; i alguns 
estaran i esperem que pel bé d’Oliva altres no estiguen; i en aqueixos nous temps i 
noves polítiques, tant de bo es puga treballar per Oliva en comptes d’intentar 
utilitzar la política per a beneficiar-se un mateix. Ha sigut un any on hem hagut de 
passar molta vergonya; vergonya de dir que formàvem part d’aquesta corporació, la 
corporació de 2015 a 2019; anar per fora d’Oliva i riure’s de nosaltres perquè som 
notícia perquè un regidor firma per fer nínxols en uns terrenys privats, per estar 
agafats els senyals de trànsit amb brides i cordes, per perdre subvencions 
importants, per trobar-nos amb taüts a l’eixida del cementeri, per no poder donar 
resposta a tots els pares i mares dels nostres joves que ens pregunten per què en la 
legislatura que consignem, i aconseguim el deute zero, els seus fills contiuen sense 
tindre cap zona per a ells i que no hagen d’anar-se’n fora a buscar diversió, a altres 
localitats que no tenen aqueix deute zero. Ho sent, però aquesta aprovació del 
pressupost que obtindran hui, no els salva dels suspens que han obtingut. I només 
repetir Sra. Morell, que m’ha fet gràcia amb el dimoni. Li assegure Sra. Morell que 
açò no és culpa de cap dimoni, li assegure que açò és culpa d’alguns polítics que 
estan governant aquest ajuntament.” 

 
 Sr. alcalde: “Abans de passar al segon torn, recordar-los Sr. Mengual i Sr. Llopis, 

que vaig parlar telefònicament amb vostés quan em van cridar per aquest motiu, els 
vaig donar les explicacions, per la comissió també; els vaig dir que el plenari estava 
convocat tan prompte com fóra possible; sobretot a vosté, Sr. Llopis, li ho vaig 
explicar, i li vaig explicar que a les 20.00 teníem un acte, que arribaríem tard, però 
que volíem procurar no arribar massa tard. En qualsevol cas li vaig dir que vaig estar 
mirant diferents opcions, i vaig mirar alternatives, i no era possible perquè hi havia 
incompatibilitat d determinats membres del govern. Entenc que el Sr. Mengual ha 
fet un prec i per tant com a tal l’he anotat; no era una pregunta en concret sinó un 
prec.” 

 
 
 Sr. Canet Llidó: “Jo comence també disculpant-me per la part que em toca de la 

convocatòria, per l’hora, perquè en part és per les restriccions del meu horari laboral 
també; i com que convenia aprovar el més ràpid possible el pressupost, i poder 
enviar-lo, això i el que ha explicat el Sr. alcalde ha condicionat un poc l’hora; els 
demane disculpes. En la primera intervenció se m’ha passat dir-ho. Abans de 
començar el punt crec que s’han llançat dues preguntes o s’han fet dues afirmacions; 
la primera l’ha feta el Sr Llopis respecte de la data de presentació de les propostes; 
efectivament aqueixa data de les propostes del Grup Projecte Oliva és el 16 de juny 
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de 2018. 12 de juny de 2018. I també s’ha comentat si hi ha una qüestió de sous per 
als grups de l’oposició; també puntualitzar que els sous que estan contemplats, i així 
s’explicita en la memòria i en les glosses als distints esborranys del pressupost, són 
per a la implementació o poder fer possible que tots els grups municipals d’aquest 
ajuntament tinguen secretaris de grup; no són per a regidors delegats, són per a 
secretaris de grup. Igual que es va fer en l’exercici anterior, com que aqueixes places 
no estan creades, els diners no estan posats en capítol I, sinó que estan posats com 
una borsa en el capítol II, per al moment que es materialitze la creació d’aqueixes 
places, automàticament es faça ús d’aqueixos diners, exactament igual que va passar 
l’any passat, en l’exercici 2017, amb els 38.800 euros que coneixien. Dit això, jo 
agraesc la intervenció del Sr. Peiró per la seua franquesa, perquè ens ha reconegut 
ací, davant de tots, que efectivament Projecte Ciutadans d’Oliva s’hauria abstingut 
també en el pressupost en el cas que s’haguera presentat la proposta en juny, juliol, 
en aquell moment. Jo ho faré sense cridar, les responsabilitats jo no vull defugir les 
que em pertoquen però jo ja ho vaig dir l’altre dia, ho vaig explicar l’altra vegada, 
els pressupostos no s’improvisen, els pressupostos es negocien; i tenim un exemple 
molt clar en els pressupostos generals de l’estat de 2018, on tots hem vist que les 
Corts Generals, el Sr. Montoro, responsable com a ministre d’Hisenda, de portar els 
pressupostos, els va portar el 3 d’abril; per què els va portar el 3 d’abril i no els va 
portar l’octubre anterior com era esperable? Perquè no tenia la majoria suficient 
perquè els pressupostos s’aprovaren, i de fet el Sr. Montoro en gener va anunciar 
que en cas de no tindre-la, els pressupostos generals de l’estat es quedarien 
prorrogats de 2017 fins a final de l’exercici 2018; finalment va haver fumata blanca, 
i els 3 d’abril el Sr. Montoro va presentar els pressupostos. Què vol dir això? Que la 
responsabilitat d’un regidor d’Hisenda, o d’un conseller d’Hisenda, o d’un ministre 
d’Hisenda no és només la d’elaborar materialment un document, perquè això és 
relativament senzill, té la seua feina però és posar-se. La tasca més important és que 
aqueix document tècnic-econòmic, obtinga el recolzament suficient per a ser 
aprovat. I això, amb el plenari, la corporació que nosaltres tenim en aquest moment, 
significa que s’han d’aconseguir com a mínim onze; què vol dir això? Que si el 
Grup Popular haguera votat en contra i el Grup Socialista haguera votat en contra, 
aqueixos onze de cap forma s’haurien pogut materialitzar sense comptar amb el 
recolzament de tots i cadascun dels membres de l’equip de govern, i quan dic equip 
de govern em referesc a regidors i regidores delegats i delegades, que ostenten 
delegació i que gestionen aqueix pressupost. Per tant, què hauria passat en juny, 
juliol, segons ens ha dit el Sr. Peiró? Que els pressupostos haurien vingut ací, no 
s’haurien aprovat, hauríem perdut el temps en mesa de negociació, hauríem perdut 
el temps en Comissió Informativa de Governació, en Comissió Informativa 
d’Hisenda, haurien perdut el temps els companys de l’equip de govern, haurien 
perdut el temps la regidora delegada de Personal i aquest regidor que els parla, i amb 
posterioritat a això hauríem hagut d’esmenar a posteriori i amb totes les mancances 
que això significa, totes les preocupacions latents al voltant del pressupost, quines 
són aqueixes preocupacions latents al voltant del pressupost? Jo passe a relatar-les, 
ja les he dites en moltes ocasions, i no he tingut tampoc resposta en cap moment. La 
partida d’Esports presentava una situació límit, ja en juny, juliol d’enguany, perquè 
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té factures en el disponible que no poden atendre-les per cobrir-les perquè no hi ha 
cap retenció de crèdit per poder pagar-les; i aqueixes factures que en aquest moment 
estan al voltant de 67.000 euros, a mesura que avance l’exercici aniran cada vegada 
a més; i això una solució és l’aprovació d’un pressupost. Poden haver altres 
solucions? Podria ser, però amb moltes dificultats i moltes problemàtiques, com ara 
vorem. Perquè també cal aprovar un pressupost per a atendre l’increment de la 
massa salarial del personal funcionari i laboral d’aquesta administració; també cal 
aprovar un pressupost per a poder garantir la licitació de contractes importants per a 
aquest ajuntament i per a aquesta ciutat, com puguen ser el de recollida de residus 
sòlids urbans, o les neteges, que estem parlant al voltant de 400.000 euros més 
d’increment; 400.000 euros, més els 180.000 de la massa salarial, més els 100.00 
d’Esports, estem parlant d’una xifra considerable. I tot això, si no s’atén a través del 
pressupost, es podria haver atés a través de modificacions pressupostàries? Sí; però 
aquest pressupost, perquè ens fem una idea, planteja 425 modificacions respecte al 
pressupost de l’exercici anterior; això significa que ens hauríem passat tot l’exercici 
fent modificacions pressupostàries, pressuposant que els regidors delegats o les 
regidores delegades anaven a autoritzar aqueixes modificacions pressupostàries, i 
que en cas que les dites modificacions requeriren d’aprovació plenària, que tots els 
qui estem ací les aprovarien també; en cas contrari no seria possible. Però a banda 
d’això, el fet de no aprovar el pressupost hauria significat renunciar a un increment 
de 650.000 euros, que estan contemplats com a majors ingressos, en el capítol 
d’ingressos; aqueixos 650.000 euros són els que permeten atendre, sense haver de 
minorar les altres partides, totes aquelles qüestions que he esmentat anteriorment, i 
probablement altres. Dit això, és cert que ací s’ha parlat molt, tot el plenari estic 
escoltant-ho i a la fi tot es pot resumir en una frase, el que s’ha de fer és fer-ho bé. 
Ací hi ha moltes propostes, de qualsevol índole, tant en matèria de personal, com en 
matèria pressupostària, però ningú fa propostes concretes de dir jo llevaria aqueixos 
diners d’ahí i els posaria allà, perquè entenc que aqueixa qüestió és més prioritària 
que aquella altra. Això a la fi és el que cal per poder abordar amb criteri i amb rigor 
qualsevol modificació, siga de l’RLT, del pressupost, etc. S’ha parlat ací de per què 
ens vam unir; jo crec que ací tots saben el motiu pel qual ens vam unir i crec que no 
és matèria d’aquest plenari, però en qualsevol cas hi ha un denominador comú, ens 
vam unir per responsabilitat per a evitar el que podria haver sigut molt pitjor per a la 
nostra ciutat; per responsabilitat. I no és que assumim resignadament que el 
pressupost de 2019 no s’aprove, assumim el risc que això passe, i per prudència i 
per responsabilitat fem tot el possible per a minorar aqueix risc. I respecte a tot el 
que es pot fer és cert que tenim endeutament zero, i es poden fer moltes coses; però 
tot el món oblida ací les restriccions legislatives, les enormes restriccions 
legislatives que ens marquen als ajuntaments, i altres administracions, per poder fer 
ús lliure dels nostres diners; i això cal recordar-ho sempre. Finalment, s’ha parlat 
d’un exemple que són les subvencions esportives i de l’ALEEO, i dir que aqueix 
exemple, en el pressupost que es presenta, està augmentada la consignació per a 
atendre-les.” 
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 Sr. Salazar Cuadrado: “Jo entenc i comprenc la intervenció que ha fet la portaveu 
del Partit Socialista, un tant melancòlica, en el sentit que li agradaria moltes coses, i 
com de malament ho hem fet tot; jo evidentment no diré que ho hem fet bé, hi ha 
moltes coses millorables; el projecte de ciutat està molt bé, però això ho escolte jo 
des de fa més de deu anys; tots els qui entren a governar tenen grans projectes de 
ciutat i hem arribat a la situació de hui, per culpa del dimoni o per culpa de qui; no 
crec que siga culpa del dimoni; com bé ha dit el portaveu del Partit Popular, té noms 
i cognoms el dimoni; i crec que seria bo demanar responsabilitats, i no carregar el 
mort a tot el món; així en un punt acabem; tots, són roïns, tots són maleïts, tos són 
pèssims; jo crec que cadascú, quan un adquireix una responsabilitat, ha de ser 
conscient del que adquireix, la responsabilitat, i ha de ser conscient i suficientment 
responsable, parle dels regidors delegats, per poder gestionar de la millor forma 
possible; un error el pot fer qualsevol, que ací no hi ha ningú perfecte; però crec que 
hem de ser responsables. No val a dir quatre partidetes de festes, o que portem unes 
delegacions quasi impossibles de gestionar, com bé vosté ha dit, amb un xiclet i un 
clip el Sr. Santacatalina arreglava tal cosa; i resulta que ara amb molt més 
pressupost no arreglem res; doncs això caldrà demanar-li al responsable d’aquesta 
àrea, perquè vosté amb tots els mitjans econòmics que té, més que els que tenia 
l’anterior regidor, no és capaç de fer una bona gestió. Assenyalar amb noms i 
cognoms. Això seria bo i és sa per a la democràcia. A la fi ací els delegats, quan 
vam arribar al pacte que vam arribar, tots vam triar, a ningú se li imposà una 
delegació; jo vaig triar Comerç, Mercats i Consum, i Festes, com altres van triar 
altres delegacions; per tant no val a dir que les meues són supercomplicades de 
portar i les altres són facilites; i a més han tingut temps per a haver proposat 
millores, que ja en tenen, o més millores per a les seues delegacions, en totes les 
reunions que hem tingut, que no han sigut poques, el regidors delegats. Crec que era 
el moment oportú per di, igual que jo dic en Festes em fa falta açò, en Comerç allò, 
etc. els altres també ho haurien pogut fer igual; no val a dir que nosaltres hem anat i 
ni l’enllumenat, ni no sé quantes coses s’han contemplat; home, si no les proposes 
no sé com s’han de contemplar; algunes sí que s’han contemplat. Per tant, jo dic que 
crec que cadascú ha de ser responsable dels seus actes, no val descarregar-se en els 
altres; i per tant jo pense que això és totalment injust, aqueixa forma d’orientar el 
debat. Crec que cadascú, si uns ho han fet millor o pitjor, però no carregar en tots la 
mateixa responsabilitat. i com bé ha dit el Sr. Canet, recordeu que a la fi ens vam 
unir, els quatre partits, però no per caprici, no per portar una delegació o altra, ni cap 
salari; tots sabem que el denominador comú era una persona que no estava en 
condicions de gestionar com a alcalde l’Ajuntament d’Oliva, i no cal que repetim 
noms. Tots ho sabem. I sabem l’any que va portar l’Alcaldia a Oliva com va ser, 
vergonyós i un circ totalment. O sembla que ja no recordem aqueixa apartat, aqueix 
passat que no està tan allunyat del que és el nostre ajuntament? Recordem que ens 
va unir una persona perquè puguérem arribat a intentar fer un acord e govern com 
vam arribar. Tots sabem per què. En altres condicions normals, si la persona que 
encapçalava el projecte del Partit Popular no hauria sigut la que va ser, segurament, 
li ho puc garantir, que hui en dia l’Alcaldia la tindria el Partit popular; si vol podem 
parlar tranquil·lament d’això, i li explicaré jo, per què i per què nom i per què es va 
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arribar a aquesta situació. I li dic ben clar per què ens vam unir per a poder gestionar 
aquest ajuntament. Òbviament es pot fer millor, jo també estic d’acord. Que Oliva 
necessita moltes coses i una zona d’oci, també estic d’acord. Que hem de er més 
valents i més decidits, també estic d’acord. Totalment, però vostés també saben que 
de vegades no és tan fàcil; és molt fàcil dir-ho i de vegades fer el pas no és tan fàcil; 
però hem de continuar treballant i lluitant perquè Oliva tinga el que es mereix. 
Efectivament, enguany hem arribat al deute zero; això ja és important per a 
nosaltres; per tant, a partir d’ara és el moment adequat perquè Oliva intentar millorar 
tots els aspectes necessaris per a la nostra ciutat; tenim una oportunitat per poder fer-
ho, i serà responsabilitat dels pròxims govern no fer-ho perquè hui no tenim el 
tallant de l’endeutament que teníem en altres legislatures passades, que vam arribar 
a deure fins a 23 milions d’euros, en l’any 2008-2009; així i tot, tampoc és que 
Oliva la van canviar per aquella època. Jo crec que hem de ser més decidits, més 
valents, més responsables; vosté ho pot mirar, 22 milions d’euros de deute teníem. 
22 milions i escaig, al voltant dels 23 milions. Però igual fa. En vol 22? O en vol 
21? Fa igual. Mire 2008-2009 la situació d’endeutament que vam arriba; jo m’he 
preocupat de mirar-ho. Per tant, jo pense que hem de ser més responsables, més 
decidits i que a partir d’ara tenim una oportunitat única per poder-ho fer. Sí que és 
veritat que tenim unes restriccions legislatives importants; s’haurà de vore com i de 
quina forma poder sortejar-les, dins de la legalitat, que ningú em malinterprete, per 
poder agilitzar la gestió municipal. L’administració és molt lenta, molt pesada, costa 
d’arrossegar, i aqueixa és la nostra responsabilitat, intentar agilitzar tota la gestió 
municipal. Sempre dins de la legalitat. Tots hem parlat, i em sembla perfecte, però la 
situació és la que és i sempre és millorable; però sí que és veritat que el dimoni no té 
la culpa en aquest cas; en aquest cas ben clar hi ha noms i cognoms, i nom d’un 
partit que té la culpa d’haver arribat al fet que a hores d’ara tenim que estar debatent 
un pressupost de 2019, de forma tardana i totalment vergonyosa per la tardança de 
l’aprovació d’aquest pressupost que només servirà, per desgràcia, per a pagar 
factures retardades i donar les concessions de subvencions, si no ens encantem, 
perquè definitivament estarà aprovat a mitjans o a finals de novembre. No hauríem 
d’haver arribat mai a aquesta situació, però cada pal que aguante la seua vela.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Jo no vaig a entrar al joc del i tu més, de les difamacions, perquè 

a la fi jo crec que si ací hi ha 21 regidors, crec que si som capaços de tornar a seure a 
una taula i començar a treballar, la ciutadania ens ho agrairà; si no haurem fracassat 
tots. Dit això, sí que m’agradaria llegir-vos el que diré. Finalment es realitza i estem 
davant del plenari del pressupost de l’any 2018, en ple mes d’octubre. Possiblement 
a les circumstàncies que es donaven, aquest pressupost arriba un mes tard; és a dir, 
després de les rabietes, segons alguns, de Projecte, estem a octubre, i després de les 
rabietes de Projecte en setembre el pressupost segurament estaria a plenari. Arriba 
un mes tard per la rabieta; molt probablement aquest pressupost hauria sigut aprovat 
i passat en setembre, perquè així identifiquen com a culpable a Projecte Oliva, i 
desvien l’atenció a la resta de regidors, perquè l’única responsabilitat de portar el 
pressupost als llocs on corresponen és a la Regidoria d’Hisenda. M’explique; el 28 
de juny de 2018, el Sr. Canet ens remet a l’equip de govern un esborrany de 
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pressupost de 2018; repetesc, 28 de juny. Aquest pressupost –diu– està en números 
rojos, -81.000 euros. I com és propi del Sr. Canet, indicava en el seu correu, 
quedava quadrar els comptes i per això plantejava, molt sensatament, dues opcions, 
reduir totes les partides un 0.5 % en el capítol II, és a dir en la despesa corrent que 
tots els regidors delegats tenim, o reduir voluntàriament, si algun regidor s’oferia, la 
seua partida per tal de quadrar el pressupost. Pressupost desquadrat a data 28 de 
juny de 2018. Jo no dubte de la seua feina. I de forma sensata ell ens envia el correu, 
perquè s’estava treballant el pressupost. A més, demanava que es comprovaren totes 
les subvencions nominatives per a l’exercici 2018. Això és un detall menor, però 
com bé ha apuntat en aqueix detall es denotava que el pressupost, a la data de 28 de 
juny, encara s’estava treballant i no estava quadrat del tot. Així les coses, mentre 
tancaven els pressupostos de 2018, i deixaven embastat pràcticament el de 2019, 
això creiem, ens vam plantar finals de juliol, amb la Comissió d’Hisenda i la Mesa 
de negociació per convocar; això és el que demanava Projecte Oliva, que s’avançara 
en la convocatòria d’aquestes reunions, imprescindibles per tirar endavant el 
pressupost. Havíem de saber com quedava finalment la Relació de Llocs de Treball i 
el pressupost de 2018, per poder avançar i aprovar. De forma sorprenent, en una 
entrevista en un mitjà de comunicació, el Sr. Canet afirma que aquestes peticions de 
Projecte Oliva són més pròpies de l’oposició. Finalment arribem al plenari de juliol 
de 2018, i del pressupost ni rastre. S’estaria parlant, negociant, però el pressupost no 
arriba. El PSOE llança la pregunta en el plenari de juliol; vostés saben que agost és 
inhàbil. En comptes d’assumir responsabilitats decideixen derivar tota la culpa a 
Projecte Oliva, perquè tal vegada no ens havíem pronunciat en el vot. Hem 
d’acceptar errors i treballar conjuntament tots. Davant aquesta situació vostés 
decideixen, com deia, desviar l’atenció sobre la responsabilitat dels pressupostos, i 
inicien, com reconeixen en el passat plenari, una série de maniobres polítiques que 
encara que molt efectives per a un grup polític, la ciutadania no pot entendre. Sent 
aleshores Projecte Oliva el roín de la pel·lícula, vostés ho han muntat, calia aliar-se 
amb aquelles forces que han desitjat durant tota la legislatura destruir-nos com a 
grup municipal, destruir-nos humanament. Bloc-Compromís i Partit Popular, juntets 
per una bona causa, pels pressupostos. Per què hem hagut d’assumir el que no està 
escrit en aquesta legislatura Projecte i els seus regidors, un encalçament a ales 
persones, un encalçament a la gestió. I mire, hem fet les coses el millor que hem 
pogut i hem sabut. Finalment arriben els pressupostos de 2018 al plenari de 4 
d’octubre, que el tenim ací davant; per tancar-los al mes de desembre; novembre i 
desembre. Uns pressupostos que han anat en la línia dels que s’han fet en les 
anteriors legislatures pels regidors corresponents, reduir el deute i millorar la 
despesa corrent. En aquest punt, molt bé; s’ha aconseguit estabilitzar els comptes i 
afiançar el funcionament dels serveis d’aquest ajuntament. Al capítol VI ha llevat 
una part d’inversions de 40.000 euros, que nosaltres li demanem, arribant aquesta 
petició del Consell Local Agrari. Perquè totes les nostres peticions estan per escrit, i 
crec que tants els equips que portaven delegació, com l’oposició, tenen les nostres 
peticions per escrit. Hagueren introduït els 40.000 euros en el pressupost de 2018 
aquestos 40.000 euros que el Consell Local Agrari ho demana. A banda d’això 
vostés fan un pressupost modest pel que fa a les inversions; cap inversió. Amb 
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aquest plantejament no transformaran res a la nostra ciutat. És una realitat perquè 
l’Ajuntament d’Oliva no té una maquinària administrativa necessària per a poder 
gestionar el gran nombre d’inversions i projectes que necessitem. Ahí està el 
problema. En aquest pressupost, com vosté va dir en el passat plenari, Sr. alcalde, el 
Partit Popular no ha demanat res, només vore els pressupostos i observar-los de 
primera mà. Efectivament, han observat els comptes de primera mà; ens han llevat 
un piquet en el pressupost de les Regidories que encara porta Projecte Oliva, i a 
més, molt responsablement, el Partit Popular s’ha assignat un nou sou, un secretari 
de grup. Han caigut, senyors de Compromís, en la trampa del Partit Popular. No van 
a donar el vot favorable; segons ells han dit en els mitjans de comunicació, 
s’abstindran per responsabilitat i per recolzar aquest pressupost. No han volgut 
agafar cap delegació, no siga que es desgasten en el poc temps que queda. I de 
veritat, Compromís teniu una gran càrrega de feina; segurament no podreu assumir. 
Amb ells no podrem donar resposta al ciutadà; no han demanat res a canvi, sols un 
secretari de grup. Amb tot això només em queda que des de Projecte anunciem la 
nostra abstenció a aquest pressupost. Seguirem treballant per millorar la vida dels 
nostres ciutadans, a pesar de tot. Sempre ens tindran al seu costat, quan de veritat 
plantegen polítiques per a la ciutadania i no perdre el temps en política que d’ací a 
maig, estiga qui estiga, es convertisca en un grapat de vots.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “La veritat és que no sé si riure o plorar. Miren, senyors de 

Projecte Oliva, vostés saben com es troba ara l’Ajuntament d’Oliva? És que no volia 
entrar en açò, perquè és açò és de riure; és per plorar. Estem a punt d’entrar en 
l’ASNEF, l’arxiu de morosos perquè no han pogut ni pagar el combustible dels 
vehicles, però què estan contant-nos? Si no és pel Partit Popular, i pel Partit 
Socialista, que per cert el secretari de grup segons ho veig, també va per al Partit 
Socialista; amics els que ens trobem pel camí; no sé, és que sembla que només siga 
el Partit popular qui reba alguna cosa ara; no sé. Així es troba l’Ajuntament d’Oliva 
i per culpa seua. Jo no done la culpa al dimoni, que per cert vaig a dir-ho això. 
Vostés van voler fugir del dimoni i han caigut en les brases. Mire com han parat; 
fugint del dimoni –sabem de qui parlem– han caigut en les brases, així estem. 
Nosaltres, en les reunions, a les quals vostés no venien, senyors de Projecte Oliva, 
que no n’hem fallat cap, per cert, igual que a moltes comissions quan no teníem ni 
sou, costa que vostés sí que feien, que fallaven a les seues i repetint comissions per 
falta de la seua presència en aqueixes comissions; nosaltres hem sigut responsables, 
i en totes les reunions que parle, que estàvem tots, cap dels regidors, ni del Partit 
Socialista, ni de Gent d’Oliva, ni d’Esquerra Unida –que per cert no em lliga massa 
políticament un gran apreci– podran dir que el Partit Popular haja demanat cap 
prebenda, ni cap sou; ni el secretari de grup, i crec que el Partit Socialista tampoc ho 
ha fet, perquè diguen partits de l’oposició, i recalquen Partit Popular, no ho hem 
demanat; però sí que li diré el que farem amb aqueix secretari, Sra. Pastor, entrarà 
en forma i d’una forma correcta; no tindrem un secretari sense contracte, anant a les 
reunions i abordant aspectes que no podia; això és el que no farà el Partit Popular. 
Esquerra Unida ha tingut tres secretaris, i ha estat setmanes sense secretari; i vosté a 
mi em parla del nou secretari que tindrà el Partit Popular, vostés que haurien de 
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callar, vostés que deien en els plenaris anteriors, que no volien secretari, que volien 
un assessor, per a estar pel carrer, perquè la gent i els problemes estan en el carrer, 
no estan a l’ajuntament; senyors, encara tenen dues regidores delegades i sí que el 
tenen de secretari, jo no el veig d’assessor pel carrer veient problemes, ja; no estava 
ni abans. Ara ja són bons els secretaris, però els del Partit Popular no; que ja veus 
els regidors que tenim. No m’esperava que vostés, després de la nostra intervenció 
on no hem sigut gaire positius cap a l’equip de govern, ni l’equip de Compromís; no 
sé si ens volen fer amics a nosaltres. Els únics que han tingut i han firmat un equip 
de govern han sigut vostés. Estaven parlant quan Montoro va presentar els 
pressupostos; i mira, el Sr. Montoro va presentar els pressupostos sense tindre cap 
acord de govern, i a la setmana li van fer una moció de censura. Vostés sí que tenien 
un acord de govern, i per una deslleialtat d’un grup d’aqueix acord de govern açò ha 
passat i tot se n’ha anat a terra. I és molt bonic tirar la culpa als grups de l’oposició; 
que si hem obligat a l’alcalde, nosaltres què hem d’obligar a l’alcalde? Nosaltres 
hem d’obligar a l’alcalde? Vostés tenen un problema i és que han de reconéixer els 
seus errors, i el seu error és que no han gestionat bé les delegacions qeu portaven, i 
ha ocorregut el que ha ocorregut, pèrdues de subvencions; no vull ser repetitiu, que 
ens hem passat la legislatura des dels grups de l’oposició dient-los, plenari rere 
plenari el que estava passant. Jo me’n recorde com ens mostraven el projecte del 
fem; i ens mostraven i deien que no ens preocupàrem. Llàstima no haver-li dit que 
me’l mostrara, perquè serien fulls en blanc. Si en les seues propostes de no sé quants 
fulls no van ni cinc euros per al projecte de neteja viària, no ho han posat en cap 
lloc; en cap lloc han posat vostés això de la neteja viària, i s’han passat els més de 
tres anys dient que ja estava a punt, que tranquils, que si un viatge per vore una 
ciutat neta, que si l’altre a Altea a reunir-se amb una altra companyia; però acaba la 
legislatura i en les seues propostes no va res de la neteja viària. Han hagut de ser els 
grups de l’oposició, saben que són uns pressupostos tècnics, els qui deien des de la 
primera reunió que el tema de la neteja era precís; i no hem agarrat cap delegació no 
perquè no creiem que no arribem a hora, no hem agarrat cap delegació perquè la 
nostra proposta no ha estat acceptada pel Sr. alcalde. Així de clar. Nosaltres sí que 
teníem valentia d’agarrar ara les delegacions, m’hauria fet igual; prou cremades 
estaven, és de veres, prou enfonsades com les han deixades vostés; el Partit Popular 
sí que s’atrevia, però amb unes condicions; el que no pot ser que nosaltres, després 
del desgavell que han tingut vostés aquestos tres anys i mig, encara tenim que 
agarrar delegacions en les seues condicions; no, perdone. El Partit Popular s’hauria 
atrevit, i li puc dir que de la nostra forma s’hauria solucionat; i la gent hauria vist el 
que tocava fer, que era gestionar aquest poble. Però vostés el que han aconseguit és 
que siguem la rissa del poble, la primera vegada en la història que els pressupostos 
quasi no s’aproven, que hem hagut d’esperar al mes d’octubre; que per cert, tanta 
història que si el mes de setembre o octubre, estem a dia 4, que de setembre a 
octubre han passat quatre dies, no sé quina importància del mes de setembre o 
octubre. Vostés el que haurien d’haver fet és aquestes propostes, que si les llig, la 
veritat que algunes són barbaritats. El que haurien d’haver fet és el 12 de juny, no el 
16 de juny que ha dit el Sr. Caner, que li done les gràcies per contestar-me, que a la 
fi després d’escoltar les seues intervencions, de Projecte, em pensava que m’havien 
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mentit, li ho dic seriosament, Sr. Canet. Ací no hauria de posar 12 de juny, hauria de 
posar 12 de gener, 12 de febrer, 12 de març; però 12 de juny i encara tiren la culpa 
als altres, als grups de l’oposició, als socis de govern, que si el Sr. Salazar ara culpa, 
que si el Partit Popular, que si nosaltres som els sants. Per acabar, després de 
l’anunci de dir que s’haurien aprovat anteriorment els pressupostos, amb la seua 
abstenció, jo crec que des del govern és el que haurien hagut de dir en aquell 
moment, i no ara, i no estaríem on estam ara.” 

 
 Sr. alcalde: “Queda un torn per acabar. Sra. Pastor, per al·lusions té dos minuts.” 
 
 Sra. Pastor Bolo: “Jo no vaig a seguir, perquè de vegades quan un és regidor hem 

d’assumir responsabilitats i donar exemple del que passa. Projecte Oliva ha treballat, 
i li ho torne a dir, jo no vaig a dir cap culpable de res. Dos sous per al PP, dos per al 
PSOE, hui s’aprova el pressupost, i ja li dic, Projecte Oliva no és el responsable que 
a 4 d’octubre vinga el pressupost, hem treballat de la millor forma que hem pogut i 
hem sabut, i si estem equivocats, dos regidors ja no porten àrees. Desitge que en 
quasi l’any que queda les coses vagen millor. De veritat ho desitge de cor, ja que 
nosaltres no hem estat a l’altura.” 

 
 Sr. Oltra Mestre: “No sé, si li han dit vostés al Sr. Blai que cridava, jo crec que el 

Sr. Llopis ha batut els decibels per sobre, per a no dir res. Perquè sembla ser que ací 
estem parlant del pressupost i ací estem parlant de nosaltres, com si nosaltres 
haguérem preparat el pressupost; i es veu que alguna cosa li ha picat molt, perquè 
només ha parlat de Projecte Oliva. Anem a vore, sr. Llopis, vosté, els seu grup, fa 
més d’un mes o fa més de dos, que té una proposta que li van pasar a la Sra. Tomás 
en la Comissió d’Hisenda; què està dient vosté? I la proposta la té el Sr. Canet de fa 
tres o quatre mesos; i n’han tingut tres més abans d’aqueixa; i sempre han anat 
millorant, i canviant les lleis, i hem hagut d’adaptar-nos a les lleis noves, i hem 
hagut de canviar, de fer un projecte a fer-ne tres, de fer-ho en un bloc a fer-ne tres; i 
ens ha portat fins a fa tres mesos. Ja està. Estic parlant del plec; això que vosté diu 
de la neteja, com sempre fet una fera i amb fúria. No sé, si vosté ho tenia fa més de 
dos mesos; què diu que no té un paper? No l’entenc. Què vol? Cara al públic fer 
alguna cosa o què?” 

 
 Sr. alcalde: “Sr. Llopis té dos minuts; no faça al·lusions, si fa al·lusions el tallaré. 

Conteste sense ofendre i sense fer al·lusions.” 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “El que diuen que tenien propostes. El Partit Popular portem ací 

plenari rere plenari durant molts mesos demanant aqueixes meses de treball per 
arribat a un acord en el tema que estàvem parlant, de la neteja viària. I no l’hem 
tinguda. Si anem passant a cada dos mesos, aportant el que alguns creuen, passaran 
dues legislatures i encara tindrem Oliva igual. Ara és quan es concreta, ara, és el que 
veiem; i no ho gestionarà el Partit Popular; és més, el Partit Popular hui ha fet un 
registre d’entrada a l’ajuntament, vull que ho sàpiguen, pel que estaven portant, 
intentant aportar, i no una cosa d’una forma directa sinó d’una empresa per intentar 
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que les coses s’acurten en el temps, que ens coste menys diners, parlem d’una 
enginyeria que el Partit Popular ja feia mesos que estàvem treballant, perquè és la 
primera proposta que teníem per a només entrar en les pròximes eleccions netejar 
Oliva; perquè és necessari, perquè Oliva no són quatre racons; no cal anar al Japó a 
vore com està, que la brutícia està a Oliva. Oliva està com està i aqueixa és la 
proposta que nosaltres teníem.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “Tornant un poc al punt del pressupost. Una puntualització, la Sra. 

Pastor ha dit que ho vaig comentar en un mitjà de comunicació, jo francament no 
recorde haver comentat en cap mitjà de comunicació res relatiu al document de 
projecte, amb anterioritat al 28 de juliol. Crec que el 28 de juliol és quan es va fer 
públic, justament ací, que el pressupost no tenia els vots suficients per a aprovar-se; 
es va dir en comissió informativa, però públicament jo recorde que va ser el 28 de 
juliol; recorde, puc estar equivocat. Dir també que el 28 de juny és cert que aquest 
regidor va enviar la proposta de pressupost de l’exercici 2018; però he d’afegir que 
juntament amb la proposta de pressupost de l’exercici 2018 també va enviar la 
proposta, l’esborrany de l’exercici 2019; ho dir per anar treballant, en la línia del 
que s’ha comentat ací. Per tot el que s’ha parlat, pel que fa a la seqüència, com a 
regidor d’Hisenda, òbviament tinc responsabilitat en el fet que el pressupost no es 
porte, però ho no puc garantir la seua aprovació pel fet que no puc conciliar els vots 
suficients perquè s’aprove. Podria haver-ho gestionat millor? És possible. Ara, jo sí 
que hauria agraït, i això crec que ja ho he dit, i ho dic ací, que les necessitats se 
m’hagueren traslladat més prompte, tal com va fer vosté, Sra. Pastor, que en març, 
igual que el Sr. Álex Salort, que també ho va fer per escrit, em van traslladar, que 
s’hagueren traslladat en aquell moment, no uns mesos més tard. També m’hauria 
agradat que després de tindre l’esborrany de pressupost i de plantilla d’abril, que 
s’haguera treballat sobre aqueix esborrany, i no plantejar necessitats noves, que 
suposaven haver de recomençar, d’alguna forma, tot el plantejament del pressupost; 
i sobretot m’hauria agradat que en lloc del 6 de juliol, que ens hagueren comunicat 
abans, en gener per exemple, que la seua decisió seria manifestar-se únicament en 
les comissions informatives o en els òrgans col·legiats pertinents, i ens hauríem 
estalviat tant els companys de l’equip de govern, del grup municipal d’Esquerra 
Unida i de Gent d’Oliva moltes reunions, i sobretot la regidora delegada de 
Personal, i jo mateix, ens hauríem estalviat també un poc de feina i de treball. Dit 
això, acabe dient que el pressupost que es presenta és millorable, això passa amb 
aquest pressupost i passarà amb qualsevol proposta de pressupost que es faça; 
simplement dir que és fruit d’una sèrie de reunions conjuntes, que al llarg, sobretot 
en aquesta última etapa, de l’estiu s’han realitzat, on s’han fet aportacions molt 
interessants, algunes imprescindibles per part d’algun exregidor d’aquest 
ajuntament, i gràcies a tot això s’ha anat configurant el pressupost, que finalment va 
passar per Comissió Informativa d’Hisenda, i ara es presenta en aquest plenari per a 
la seua votació, i el seu debat que ja s’ha produït.” 
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Finalitzades les intervencions, el Ple de l’Ajuntament, amb 7 vots a favor (5 del Grup 
Compromís per Oliva, 1 del Grup Esquerra Unida del País Valencià i 1 del Grup 
Municipal Gent d’Oliva) i 11 abstencions (4 del Grup Partit Popular, 3 del Grup 
Socialista Municipal i 4 del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva), acorda: 
 
Primer.- Aprovar el Pressupost General per a l'exercici 2018, i que té el següent resum: 
 

INGRESSOS: 

Capítol  Denominació  2018 
1 Impostos directes 12.941.000 

2 Impostos indirectes 360.000 

3 Taxes i altres ingressos 2.652.480 

4 Transferències corrents 6.481.520 

5 Ingressos patrimonials 95.000 

6 Alienació inversions reals 0 

7 Transferències de capital 0 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 0 

  TOTAL INGRESSOS 22.530.000 
 

DESPESES: 

Capítol  Denominació  2018 
1 Personal  11.523.100 

2 Despesa Correnta  8.298.200 

3 Interessos  20.595 

4 Subvencions corrents 1.076.100 

5 Fons de Contingència 0 

6 Inversions reals 588.000 

7 Transferències capital 24.000 

8 Actius financers 0 

9 Passius financers 1.000.005 

  TOTAL DESPESES 22.530.000 

 

TOTAL INGRESSOS: 22.530.000€ 

TOTAL DESPESES: 22.530.000€ 
 
Segon.- Aprovar les Bases d'Execució del Pressupost Municipal per a l'exercici 2018 
que consten a l’expedient. 
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Tercer.- Aprovar inicialment la plantilla de personal funcionari, laboral i eventual de 
l'Ajuntament d'Oliva per a l'exercici 2018, que tot seguit s'indica: 
 

PLANTILLA DE FUNCIONARIS   

1. HABILITACIÓ CARÀCTER NACIONAL       
Places Dotació Grup/ subgrup Observacions (1) 
Secretari General 1 A A1   
Interventor 1 A A1   
Tresorer  1 A A1 Vacant 
          
Subtotal Habilitats de Caràcter Nacional 3       
          
2. ADMINISTRACIÓ GENERAL         
a) Subescala Tècnica         
Tècnic d'Administració General 5 A A1 3 Vacants (1 Assesor 

juridic) 
b) Subescala de Gestió         
Tècnic de Gestió  5 A A2 3 Vacants 1 Reserva 
c) Subescala Administrativa      
Administratiu  12 C C1 2 Vacant 
d) Subescala Auxiliar         
Auxiliar (2) 21 C C2 4 Vacants 
d) Subescala Subalterna         
Subaltern (2) 11   AA

P 
5 Vacants 

Subtotal Administració General 54       
          
III. ADMINISTRACIÓ ESPECIAL         
a) Subescala Tècnica         
a.1) Superior         
Arqueòleg 1 A A1   
Arquitecte 1 A A1 1 Vacant 
Psicopedagogs 4 A A1   
TAE serveis socials  1 A A1   
TAE educació 1 A A1   
Gerent esportiu 1 A A1 Vacant 
Arxiver Bibliotecari 1 A A1   
Subtotal Admó. Especial Subescala Tècnica 
Superior 

10       

          
a.2) Mitjana         
Arquitecte Tècnic  3 A A2   
Enginyer Tècnic Industrial 2 A A2 1 Vacant/ 1 Reserva 
Enginyer Tècnic Agrícola 1 A A2   
Topògraf 1 A A2   
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Mestra EPA 3 A A2 1 Vacant 
Tècnic mitjà EDAR 1 A A2   
Tècnic Cultural  1 A A2   
Tècnic mitjà Biblioteca 1 A A2   
Tècnic AEDL 1 A A2   
AEDL 1 A A2   
Gerent esportiu 1 A A2  1 a extinguir 
Tècnic prevenció riscos laborals 1 A A2   
Tècnic d'educació infantil  1 A A2 1 Vacant 
Tècnic Turisme  1 A A2   
Tècnic Lingüístic 1 A A2   
Treballadora Social  3 A A2   
Subtotal Admó. Especial Subescala Técnica 
Mitjana 

23       

          
a.3) Auxiliar         
Tècnic informàtic 2 C C1 2 Vacants 
Ajudant Tècnic 1 C C1   
Inspector d'obres 1 C C1   
Educadora  6 C C1 2 Vacants 
Educadora Coordinadora 1 C C1 1 Vacant 
Delineant  1 C C1   
Subtotal Admó. Especial Subescala Tècnica 
Auxiliar 

12       

b) Subescala Serveis Especials         
b.1) Cos Únic Policia Local         
b.1.1) Escala Superior         
          
b.1.2) Escala Tècnica         
Intendent 1 A A2   
Inspector 1 A A2   
b.1.3) Escala Bàsica         
Oficial 8 B B1 1 Vacant 
Agent  55 C C1 10Vacants i 2 

Reserves 
Agent d'estiu  2 C C1 2Vacants 
          
Subtotal Cos Únic Policia Local 67       
b.2) Comeses Especials         
Promotor activitat joventut 1 C C1   
Encarregat mercats 1 C C1   
Monitor esportiu(2) 5 C C1  1 Vacant 
Inspector tributari activitats 1 C C1   
Educador de Carrer  2 C C1   
Biblotecari  3 C C1   
Informador turístic 1 C C1   
Auxiliar biblioteca 1 C C2   
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Auxiliar caixer  1 C C2   
Auxiliar cultura  1 C C2   
Coordinador sistemes informàtics  1 C C2  1 extinguir 
Sanitari d'aigües 1 C C2   
Subtotal Comeses Especials 19       
          
b.3) Personal d'oficis         
Encarregat General  1 C C1 1 Vacant 
Encarregat EDAR  1 C C1 1 Vacant 
Encarregat Electricista 1 C C1 1 Vacant 
Encarregat Jardiners  1 C C2   
Encarregat Brigada Rural  1 C C2   
Encarregat neteja viaria (2) 1 C C2   
Encarregat magatzem 1 C C2   
Conductor 7 C C2 1 Vacant 
Conductor/Palista  2 C C2   
Conductor agranador  2 C C2   
Oficial 1a  1 C C2   
Electricista (2) 2 C C2   
Electricista instal·lador  1 C C2   
Electricista C.(2) 1 C C2   
Cuinera  1 C C2   
Oficial manteniment (2) 5 C C2 2 Vacant  
Obrer de Vila (2) 4 C C2 2 Vacants 
Oficial pintor (2) 3 C C2 2 Vacant 
Oficial canera 1 C C2 1 Vacant 
Oficial cementiri  2 C C2 1 Vacant 
Jardiner  1 C C2   
Auxiliar assistència a domicili 5 C C2  1 Vacant 
Telefonista  1   AA

P 
  

Netejadora (2) 19   AA
P  

10 Vacants 

Operari (2) 27   AA
P 

8 Vacants 

Subtotal Personal d'Oficis 91       
Subtotal Administració Especial 222       
TOTAL FUNCIONARIS 279       
      
PLANTILLA DE PERSONAL LABORAL FIX     
Places  Dotació Grup/subgrup 

assimilat 
  

Conserge/Subaltern 1 AAP   
Netejadora/Ajudant de cuina 1 AAP   
TOTAL PERSONAL LABORAL FIX 2     
      
TOTAL PERSONAL LABORAL INDEFINIT      
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NO FIX  
TEMPS PARCIAL-FIX DISCONTINU       
Places  Dotació Grup/subgrup 

assimilat 
  

Professor de dibuix  1 A A1   
Monitor d'angles  1 C C1   
Auxiliar turisme  2 C C2   
TOTAL PERSONAL LABORAL INDEFINIT 
NO FIX- 

        

TEMPS PARCIAL-FIX DISCONTINU 4       
          

PLANTILLA DE PERSONAL EVENTUAL   

Places  Dotació Grup/subgrup 
assimilat 

  

Secretari de Grup 3 C C2   
Assessor Regidoria d'obres, serveis i platges 1 C C2   
TOTAL EVENTUALS 4     
     

TOTAL PLANTILLA 289     
     

(1) Places que figuren actualment vacants o en 
reserva 

    

(2) Algunes de les places són ocupades actualment per personal 
laboral 

   

 
Tercer.- Exposar al públic el Pressupost aprovat inicialment i la plantilla de personal 
funcionari, laboral i eventual de l’Ajuntament d’Oliva per a l’exercici 2018, per un 
termini de quinze dies, en el Butlletí Oficial de la Província i en els llocs de costum, 
durant el qual s'admetran reclamacions i suggeriments. En el supòsit de no presentar-
se'n cap, el Pressupost i la plantilla es consideraran definitivament aprovats sense 
necessitat d'adoptar un nou acord, a l’efecte del qual l’Alcaldia elevarà l’acord a 
definitiu i ordenarà la seua plublicació en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
Quart.- Una vegada aprovada definitivament, remetre còpia de l’acord a 
l’Administració de l’Estat i de la Comunitat Autònoma Valenciana, en el termini de 
trenta dies, d’acord amb el que disposa l’article 127 del R.D. Legislatiu 781/1986, de 18 
d’abril pel qual s’aprova el Text Refós de les disposicions legals vigents en matèria de 
Règim Local. 
 
Cinqué.- Notificar el present acord al Comité d'Empresa i a la Junta de Personal 
funcionari de l’Ajuntament d’Oliva, als efectes oportuns. 
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Finalitzada la votació del punt quart de l’ordre del dia, i sent les 20.15 h, el Sr. alcalde 
concedeix un recés de 10 minuts en la sessió plenària. 
 
Passats els deu minuts, es reprén la sessió, amb l’assumpte de la interposició de recurs 
contenciós administratiu que formula l’Ajuntament d’Oliva front al Decret 58/2018, del 
Consell de la Generalitat. 
 
 
CINQUÉ.- DICTAMEN CI D'ORDENACIÓ DEL TERRITORI SOBRE 
INTERPOSICIÓ DE RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU FORMULAT 
PER L'AJUNTAMENT D'OLIVA FRONT AL DECRET DEL CONSELL 
58/2018, DE 4 DE MAIG D'APROVACIÓ DEL PATIVEL. 
 
Informats del dictamen, de la Comissió Informativa d'Ordenació del Territori, adoptat 
en sessió extraordinària i urgent que va tindre lloc el dia 1 d'octubre de l'any 2018, en 
relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
“DICTAMEN. PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE LA INTERPOSICIÓ DE 
RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU CONTRA EL DECRET 58/2018 DE 4 DE 
MAIG D’APROVACIÓ DEL PATIVEL. 
 
Es dóna compte a la Comissió de la Proposta de l'Alcaldia de data 24 de setembre de 2018 que, 
seguidament, es reprodueix: 
 
“PROPOSTA DE L’ALCALDIA.- INTERPOSICIÓ RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU 
PER L'AJUNTAMENT D'OLIVA FRONT AL DECRET 58/2018, DE 4 DE MAIG PEL QUAL 
S'APROVA EL PLA D'ACCIÓ TERRITORIAL DE LA INFRAESTRUCTURA VERDA DEL 
LITORAL DE LA COMUNITAT VALENCIANA, (PATIVEL). 
 
El passat dia 11 de maig de 2018 es va publicar en el Diari Oficial de la Generalitat Valenciana Núm. 
8293 el Decret del Consell 58/2018, de 4 de maig, pel qual s'aprova el Pla d'Acció Territorial de la 
Infraestructura Verda del Litoral de la Comunitat Valenciana, (PATIVEL) 
 
En entendre que el referit Pla d'Acció Territorial incidia en diferents instruments de planejament vigents 
en el Municipi d'Oliva, així com sobre aspectes relacionats amb la catalogació de les Platges del 
Municipi, el Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el 31 de maig de 2018, va acordar, entre altres 
qüestions, requerir informe als serveis jurídics i tècnics municipals competents sobre els motius pels quals 
l'ajuntament podia recórrer. 
 
En compliment de l'acord plenari s'emeten: informe conjunt de l'Arquitecte municipal i Tècnic 
d'Administració General del Departament d'Urbanisme, de data 27 de juny de 2018; informe de la 
Topògrafa municipal, de data 6 de juliol de 2018; i informe de l'Enginyera Tècnica agrícola, de data 6 de 
juliol de 2018, constatant-se diversos defectes en el Pla que suposen un perjudici per a l'interés general 
així com perjudicis addicionals per a l'Ajuntament d'Oliva, per la qual cosa el Ple de l'Ajuntament, en 
sessió extraordinària i urgent celebrada el 10 de juliol de 2018, i a l'empara del que es disposa en l'article 
44 de la Llei de la Jurisdicció del Contenciós Administrativa va resoldre formular requeriment previ a la 
interposició del recurs contenciós administratiu a la Generalitat Valenciana-Conselleria d’Habitatge, 
Obres Públiques i Vertebració del Territori, perquè derogara el Decret 58/2018, de 4 de maig, pel qual 
s'aprova el Pla d'Acció Territorial de la Infraestructura Verda del Litoral de la Comunitat Valenciana. 
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No consta que per la Conselleria d’Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori, s'haja 
presentat, en el termini d'un mes concedit a aquest efecte, contestació al requeriment formulat per aquest 
Ajuntament, per la qual cosa s'entén rebutjat.  
 
Per tant i sent intenció municipal inicialment la interposició d'un recurs contenciós administratiu contra el 
Decret 58/2018, de 4 de maig, pel qual s'aprova el Pla d'Acció Territorial de la Infraestructura Verda del 
Litoral de la Comunitat Valenciana, es va formular encàrrec al Lletrat Sr. José Manuel Palau Navarro, 
pertanyent a la mercantil Gómez-Acebo & Pombo Abogados, SLP, per a la redacció del dictamen 
preceptiu, en els termes del que es disposa en els articles 9.3 del RD 1372/1986, de 13 de juny i 54.3 del 
RD Leg. 781/1986, de 18 d'abril, sobre la procedència de la seua interposició. 
 
Rebut el dictamen, de data 11 de setembre de 2018, favorable a la interposició, aquesta Alcaldia eleva al 
Ple de l'Ajuntament, òrgan competent per a acordar l'exercici de les accions judicials i administratives i la 
defensa de l'Ajuntament, la següent PROPOSTA D'ACORD 
 
PRIMER.- Interposar recurs contenciós administratiu contra el Decret 58/2018, de 4 de maig, pel qual 
s'aprova el Pla d'Acció Territorial de la Infraestructura Verda del Litoral de la Comunitat Valenciana, a fi 
d'obtindre la seua derogació. 
 
SEGON.- Facultar al Sr. alcalde per a l'adopció dels actes necessaris per a la contractació de la defensa 
jurídica de l'Ajuntament en el present assumpte.” 
 
Seguidament, per la Presidència s'aporta a la Comissió copia d'un segon Dictamen que es va 
encarregar al lletrat Sr. José Ortega, més extens que el del Lletrat Sr. Palau Navarro però que, en 
les seues conclusions resulten coincidents en l'existència objectiva dels suficients motius 
jurídics per a fonamentar la impugnació del PATIVEL aprovat per Decret de la Generalitat 
58/2018 de 4 de maig. 
 
Sotmesa a votació la Proposta de l'Alcaldia i a la vista dels Dictàmens Jurídics emesos, la 
Comissió Informativa, per la majoria dels seus membres presents i amb l'abstenció de la Sra. 
Morell Gómez (en substitució del Sr. Mengual Manzanares), la dictamina favorablement, i eleva 
al Ple de l'Ajuntament, com a òrgan competent, el present dictamen per a l'adopció dels següents 
acords: 
 
PRIMER.- Interposar recurs contenciós administratiu contra el Decret 58/2018, de 4 de maig, 
pel qual s'aprova el Pla d'Acció Territorial de la Infraestructura Verda del Litoral de la 
Comunitat Valenciana, a fi d'obtindre la seua derogació. 
 
SEGON.- Facultar al Sr. Alcalde per a l'adopció dels actes necessaris per a la contractació de la 
defensa jurídica de l'Ajuntament en el present assumpte.” 
 
Obert el torn d'intervencions es produeixen les que a continuació s'indiquen: 
 
 Sr. alcalde: “Ja s’ha parlat moltíssim en el Ple del pressupost; simplement dir, 

recordar que tot açò ve a conseqüència d’una moció del Partit Popular, aprovada 
conjuntament en el Ple de maig de 2018, on es parlava de quatre passes, assessorats 
per la secretària, que era requerir informe als serveis tècnics municipals, i jurídics, 
requerir a la conselleria l’anul·lació del PATIVEL, previ acord del Ple, que ja ho va 
acordar el Ple en el seu dia, si la conselleria no contestava, o contestava 
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negativament, sol·licitar dictamen de lletrat, i finalment interposar recurs, que és el 
que portem hui a votació. Com saben vostés, s’han demanat dos dictàmens de 
lletrat, i els dos dictàmens venen a coincidir que hi ha motius suficients per a 
interposar el recurs, perquè el PATIVEL s’entén que produeix dany a l’interés 
general i als interessos de l’ajuntament, i de determinats ciutadans d’Oliva; i hi ha 
arguments legals i fonaments de dret per a aconseguir que es declare il·legal el 
PATIVEL; ho estic resumint moltíssim perquè és un tema que ja està molt debatut.” 

 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Jo pense que ja hem parlat, és un dels handicaps que tenim 

de moment, i de futur, si no som capaços de revertir la situació d’aquest PATIVEL, 
de cara al futur, de poder planificar en base a les necessitats que tenim ací, a la 
nostra ciutat, i a més en un sector important, com és tota la franja que abarca el 
PATIVEL, per al desenvolupament social i econòmic; evidentment això serà un 
handicap per poder funcionar en normalitat, i poder desenvolupar, i sobretot poder 
aspirar a un futur molt millor que el que hem tingut fins ara en base a les necessitats 
que ací ja hem parlat. Per tant jo pense que estem en el bon camí i m’alegre que tots 
anem de la mà en aquest sentit. Hem de recórrer i hem de treballar, en el sentit de 
poder esgotar totes les possibilitats, per a poder, almenys, anul·lar aquest PATIVEL 
pel que al nostre municipi respecta. És un planejament territorial on no expropia el 
bé, però sí els seus usos, la qual cosa impossibilita, i sobretot buida de valor i ens 
lleva la possibilitat que en una franja molt important, com ja he dit, per al futur 
social i econòmic de la nostra societat, quede totalment hipotecada de mala manera; 
això sí, sense compensar als propietaris que són els principals perjudicats per 
aquesta expropiació, entre cometes. Per tant, agrair a tots que anem en el mateix 
sentit i esperar que la part judicial acabe sent favorable a les nostres pretensions, que 
és anul·lar el PATIVEL.” 

 
 Sr. alcalde: “He de fer un incís, i corregir-me a mi mateix; he dit una moció 

aprovada conjuntament; és conjuntament per cinc grups polítics, matise, ja que crec 
recordar que Esquerra Unida es va abstindre.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Efectivament vam tindre una moció conjunta, per tal de tirar 

endavant la impugnació; però és bo que la memòria la tinguem per a tot. Ací es van 
presentar unes mocions, per millorar el PATIVEL, per posar-li un poc de floritura. 
No sé si se’n recorden, Projecte Ciutadans d’Oliva no va voler firmar aqueixa 
moció, va fer una impugnació, el grup, nosaltres sols, i demanant la impugnació 
total del PATIVEL. Alguns grups d’aquesta corporació, que pensaven que era millor 
dialogar, parlar amb la conselleria, a vore com es podria; sí, però no, bé, però 
malament. Em felicite i felicite a aquesta corporació que després del temps la 
memòria vinga al cap, i ara tos tinguem clar que era necessari buscar la nul·litat total 
de PATIVEL; total; no una franja sí i l’altra no. Això es va debatre ací i se’ns va dir 
al nostre grup, com sempre, que érem uns distorsionadors, que no volíem firmar una 
moció que presentaven alguns socis de govern. Nosaltres tenim els nostres criteris; i 
el temps, a la fi entenem que posa les coses al seu lloc. Per suposat que volíem 
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impugnar totalment el PATIVEL. No tenia cap justificació, cap al·legació intentant 
posar draps calents a alguna cosa que o tenia sentit. Per tant, em congratule que tota 
la corporació, ara sí, tots estan convençuts que s’ha d’impugnar el PATIVEL, sí o sí, 
totalment.” 

 
 
 Sr. Canet Llidó: “El que anem a fer és la interposició del recurs, perquè ara és el 

moment procedimental per a interposar-lo. Abans el que es va fer va ser presentar 
al·legacions. Va haver gent particular que va presentar al·legacions, va haver grups 
municipals que van presentar al·legacions, i va haver un ajuntament que va 
presentar unes al·legacions. Quines al·legacions va presentar l’Ajuntament d’Oliva? 
Aquelles que estaven dictaminades per la comissió, com a proposta, no com a 
moció, proposta signada el 12 de juny de 2017, la qual en el seu punt primer deia 
sol·licitar l’anul·lació, si més no al nostre terme municipal, del PATIVEL, en els 
termes en què aquest Pla d’Acció Territorial es concreta. I això en base a la següent 
exposició de motius. I feia una llarga exposició de motius en base als informes dels 
serveis tècnics municipals, que de forma multidisciplinària ens plantejaven en quina 
cosa consideraven que s’afectava als interessos d’aquesta ciutat l’aprovació 
d’aqueix Pla d’Acció Territorial, que recordem tenia dues branques clarament 
diferenciades, per una banda la catalogació de les platges, en sintonia amb allò que 
demanava el Reglament de Costes, la Llei de Costes, i per altra la qüestió específica 
del planejament,. Cadascuna d’elles tenia unes afeccions, cadascuna d’elles es va 
informar per una part dels serveis tècnics, i en base als dits informes dels serveis 
tècnics de l’ajuntament es va fer una proposta, si no recorde malament signada per 
l’Alcaldia, en data 12 de juny de 2017; i aqueixa proposta d’al·legacions, 
d’esmenes, és la que va aprovar aquest ajuntament, i en base a la qual es fa ara la 
interposició del recurs.” 

 
 
 Sr. Llopis Ibiza: “No contaré com de perjudicial és el PATIVEL, ja ho hem debatut 

ací i ho hem parlat moltes vegades. Jo només agrair a tots els grups que van recolzar 
la nostra moció, la moció del Partit Popular, que m’alegre que ara sí que anem tots 
junts, però va ser el Partit Popular un dels primers a presentar una moció perquè 
aquest recurs puguera tirar endavant. Hem de congratular-nos perquè com he dit 
vam ser dels primers, i després de nosaltres molts ajuntaments, amb diferents colors 
polítics, s’han agregat, també han presentat recursos, i no només ajuntaments sinó 
moltes associacions de ciutadans, de veïns d’altres poblacions, la qual cosa demostra 
que aquest pla algú s’ha equivocat; no ha sigut ni el moment, ni la forma de 
presentar-lo, i creiem que és un error. I creiem, i tenim fe, i així ho esperem, que 
amb el suport que tenim de la resta de poblacions i altres ajuntaments, tots junts 
puguem trobar i anul·lar aquest pla tan perjudicial.” 

 
 
 Sr. alcalde: “M’abstindre d’obrir noves línies de debat que molt gustosament 

obriria.” 
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 Sr. Salort Rubio: “No m’havia pronunciat abans, però no anem a donar suport a 

aquest dictamen. Nosaltres no participarem d’aquest tràmit, ja que no creiem que les 
coses s’hagen de solucionar per aquesta via. Ja s’han presentat les al·legacions, amb 
les quals tampoc estàvem cent per cent d’acord. Està clar que el PATIVEL no és al 
cent per cent del nostre grat, però sí que intenta en certa forma limitar l’entropia a la 
qual en certa forma es veu abocat el litoral valencià; i per tant sense defensar-ho al 
cent per cent i que tinguem possibles correccions a fer-li, creiem que dur açò als 
jutjats, des del nostre punt de vista és inassumible i no donarem suport a aquest 
assumpte.” 

 
 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Simplement aclarir que des del primer dia, des de Gent 

d’Oliva li hem dit no al PATIVEl, i hem volgut que es retirara aquest PATIVEL. 
Des del primer dia. En les dues possibilitats que hem tingut de presentar 
al·legacions així ho hem fet i ho hem manifestat, que es retirara aquest PATIVEL, i 
per tant que quede clar; no si alguns grups des del govern tenien i ara ho tenen clar. 
No; des del primer dia Gent d’Oliva ha tingut clar que aqueix planejament urbanístic 
territorial era molt perjudicial per als interessos d’Oliva. Així ho hem manifestat 
sempre, i així ho hem al·legat.”  

 
 
El Ple de l'Ajuntament Ple, amb 17 vots a favor (4 del Partit Popular, 5 del Grup 
Compromís per Oliva, 3 del Grup Socialista Municipal, 4 del Grup Projecte-Ciutadans 
d’Oliva, i 1 del Grup Municipal Gent d’Oliva), i 1 vot en contra del Grup Esquerra 
Unida del País Valencià, ACORDA, aprovar el dictamen transcrit i en conseqüència 
elevar les propostes que conté a la categoria d'acord del Ple de l'Ajuntament. 
 
 
 
SISÉ.- DICTAMEN CI D'HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE 
APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER CRÈDITS 
EXTRAORDINARIS 02/2018/E. 
 
 
Informats del  dictamen, de la Comissió Informativa d'Hisenda i Béns Municipals, 
adoptat en sessió extraordinària i urgent que va tindre lloc el dia 1 d'octubre de l'any 
2018, en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
 
“MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER CRÈDITS  EXTRAORDINARIS 02/2018/E 
 
 
Vist l'expedient número 02/2018/E de modificació de crèdits mitjançant crèdits extraordinaris 
finançats amb baixes d'una aplicació del Pressupost Municipal vigent. 
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Resultant que, analitzades les despeses específiques i determinades que es pretenen cobrir amb 
aquest crèdit extraordinari, no permeten que la seua realització es demore a exercicis futurs així 
com que la baixa proposada no pertorba la prestació dels serveis, havent-se motivat en la 
Memòria de data 24 de setembre 2018. 
 
Considerant que la modificació proposada és un crèdit extraordinari,  regulat en els arts. 177 
TRLRHL, 35-38 i 49-51 RD 500/90, base 9.1 i 9.6 de les d'Execució del pressupost  finançat 
amb baixa d'una aplicació pressupostària per imports  no compromesos, la qual cosa no pertorba 
els respectius serveis (36.1.c), segons es fa constar en la memòria, tot això de conformitat amb 
el que es disposa en els arts. 50 i 51 del RD 500/90. 
 
Vist l'Informe de la Intervenció municipal, de data 24 de setembre de 2018, que s'incorpora a 
l'expedient.  
 
El Regidor d'Hisenda i Tinent d'Alcalde Delegat d'Hisenda, previ dictamen de la Comissió 
d'Hisenda i Béns municipals amb el vot favorable  de Sr.  Vicent Canet Llidó (representant de 
Bloc-Compromís, 5 vots) i Sr. Alejandro Salort Rubio (representant d'Esquerra Unida, 1 vot)   i 
l'abstenció de Dª Alejandra Tomás Doménech Verdú  (representant del PP, 6 vots), Dª Ana Mª 
Morell Gómez (representant del PSOE, 4 vots), Sr. Blai Peiró Sanchis (representant de Projecte 
Ciutadans d’Oliva, 4 vots) i Sr. José Salazar Cuadrado (representant de Gent d’Oliva, 1 vot), 
DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al Ple  la següent PROPOSTA D'ACORD: 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment l'expedient número 02/2018/E de modificació per crèdit 
extraordinari que es finançarà amb  una baixa de les aplicacions pressupostàries que s'indiquen:  
 
CRÈDIT EXTRAORDINARI  
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA 
ACTUALS 

PRESSUPOST. 
DEFINITIU 

33600. 622000 Patrim. Històric 
(Arqueologia).- 
Edificis i altres 
construccions 

0,00 
 

0,00 
 

151.000,00 151.000,00 

 TOTAL 
AUGMENTS 

  151.000,00  

 
BAIXES 
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA 
ACTUALS 

PRESSUPOST. 
DEFINITIU 

15120.6000000 Urb.(PMS).- Invers. 
nova en terrenys 

0,00 
 

1.360.883,77 
 

-151.000,00 1209883,77 

                                  TOTAL DISMINUCIONS 151.000,00  
 

 
SEGON.- Exposar al públic l'expedient en el tauler d'anuncis i en el Butlletí Oficial de 
la Província durant 15 dies hàbils a comptar des de l'endemà a la seua publicació en el 
BOP, posant a la disposició del públic la documentació corresponent i podent, durant 
aquest termini els interessats presentar reclamacions davant el Ple. 
 
TERCER.- En cas que no es presenten reclamacions en termini, es considerarà 
definitivament aprovat l'acord provisional. 
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QUART.- L'acord definitiu i el resum per capítols de la modificació acordada s’haurà 
de publicar en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
CINQUÉ.- De l'expedient definitivament aprovat es remetrà còpia al departament de 
Secretaria, d'Urbanisme i d'Intervenció així com a l'Administració General de l'estat i de 
la Comunitat Autònoma.” 
 
 
Obert el torn d'intervencions es produeixen les que a continuació s'indiquen: 
 
 
 Sr. Canet Llidó: “El que es proposa és una modificació pressupostària per a 

l’adquisició d’un dels immobles que integren, o que configuren, el BIC de l’antic 
Palau comtal de la ciutat d’Oliva. El 27 de desembre de 2001 la corporació, no els 
qui estem ací òbviament, però el Ple de la corporació, va aprovar un programa 
d’adquisició d’immobles i el seu pla de finançament, que establia una sèrie de 
prioritats pel que fa a l’adquisició dels immobles, i establia un sistema de 
finançament, i un ritme d’adquisicions, que es va seguir durant un cert temps; en 
funció d’això, l’immoble del qual parlem ara, immoble del carrer del Palau, 14, en 
l’any 2007 va ser integrant dins d’una permuta que es va realitzar; va passar a ser de 
titularitat municipal, i ho va ser entre 2007 i 2012. A conseqüència d’una sentència 
judicial, o més bé de dues, perquè es va recórrer, i en segona instància també va 
perdre aquest ajuntament, la permuta es va revertir, tot i que en l’actualitat, amb la 
legislació actual del PMS permetria haver-la feta, però no en aquell moment. Va 
tornar a ser titularitat del seu antic propietari, que és la mercantil Construcciones 
Hispano Germanas, SA. En aquest moment, és molt important per a aquest 
ajuntament l’adquisició d’aquest immoble, una per donar compliment al dit 
programa d’adquisició d’immobles i altra perquè l’immoble del qual parlem és un 
dels més importants, ja per això en 2007 es va fer la permuta, perquè a banda de la 
ubicació geogràfica on es troba, que articula moltes possibilitats d’actuació, tant a 
un costat com a altre, a l’interior d’aquesta casa es conté el que es coneix com la 
Torre de Ferrando, l’única torre quadrada que ens queda en peu, l’altra no està en 
peu desgraciadament, estan els arcs apuntats de rajola que configuraven el pati de 
les cuines, el pati del pou, i molts altres més arrancs i elements importants de 
vestigis del palau; i per aqueix motiu, en tots els treballs que s’han realitzat per a la 
rehabilitació i posada en valor del palau, i en concret d’aqueixa part del palau, tant 
dels fons FEDER, que ens van concedir la subvenció aquest estiu, com en la 
subvenció de l’1.5 cultural que vam sol·licitar, i que encara no sabem res al 
respecte, tant una com l’altra, com en qualsevol actuació que es faça, perquè està 
previst dins de la fase 2 d’actuacions en el palau comtal, del pla director, 
l’adquisició d’aqueix immoble és absolutament important, imprescindible, per a 
qualsevol actuació. És cert, i en un exercici de transparència hem de dir-ho ací, que 
els seus propietaris, Construcciones Hispano Germanas, SA, el que voldria seria 
reeditar la permuta que es va fer en l’exercici 2007, i així s’ha parlat obertament 
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amb tots els portaveus, però com que la tramitació d’una permuta requereix de més 
temps, perquè té més tràmits, que no depenen d’aquest ajuntament sinó d’una 
direcció general externa, que depén de la Generalitat Valenciana, optem per 
l’adquisició onerosa de l’immoble que prèviament requereix d’una modificació 
pressupostària per poder realitzar-la.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Sempre que hem tingut l’oportunitat de debatre sobre la 

recuperació de les restes del palau, inclús de l’edifici de l’enginy, sempre hem 
parlat, almenys aquest regidor que parla, i altres també ho ha esmentat, que portar a 
cap una actuació per a la recuperació de les restes del palau, aqueix palau tan 
important per a la anostra ciutat i que tant ha marcat la història d’aquesta ciutat no 
podia ser a costa del mateix ajuntament; l’Ajuntament d’Oliva, per molt sanejat que 
estiga en aquest moment, si vulguérem fer una actuació a fons de la recuperació del 
palau, per la quantitat econòmica que suposaria això, difícilment podria escometre-
ho. Però ací estem parlant que ací es poden aconseguir subvencions, dels fons 
FEDER i de l’1.5 per cent, com ja s’ha dit; la veritat és que això ajudaria a recuperar 
una part de l’espai, una part de l’edifici que per a la història ha sigut molt important; 
si qualsevol actuació que vaja encaminada a recuperar part de la nostra història té 
l’acompanyament de les subvencions, com ja n’hi ha una aconseguida, la dels fons 
FEDER, jo crec que sempre és interessant no deixar escapar l’oportunitat de poder 
aconseguir subvencions per a posar en valor el nostre patrimoni, que per desgràcia 
no és tant el que tenim o que tenim en condicions de poder-lo disfrutar com caldria. 
Per tant, tenint en compte que està la possibilitat de subvencionar la rehabilitació 
d’un espai important, perquè parlem d’una casa que té moltes restes del palau, pense 
que és important intentar-ho, sempre que puguen ser receptors de subvencions per 
continuar aprofundint i recuperant part del nostre patrimoni, com sembla que serà. 
Per tant des d’ací dic ja que el vot de Gent d’Oliva, pel que ja he dit, per la 
possibilitat de recuperar i sobretot de rebre subvenció per part dels fons FEDER i 
altres, serà favorable a l’adquisició d’aquesta casa.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres també ens pronunciarem afirmativament en aquest 

assumpte. Creiem que tenim un deute amb l’interés general d’Oliva. Nosaltres 
sempre hem estat en totes les reunions des que estem representats a l’ajuntament, i 
creiem fortament en aquest projecte. Recolzarem aquesta proposta i esperem que 
isca endavant.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Nosaltres, com no pot ser d’una altra forma, donem suport a tot 

el que siga el valor històric nostre i patrimoni històric en la nostra ciutat. Sí que és 
cert que no donarem suport a aquesta modificació; ens abstindrem. Que passe, que 
és la voluntat del regidor d’Hisenda. Nosaltres plantejàvem una opció que era la 
permuta, pensàvem que l’opció és raonable, i porta més temps però sí que és cert 
que res ens assegura que se’ns done la subvenció si es fa la compra ja. Anem a 
comprar una cosa ràpidament, 150.000 euros d’una casa per tal d’incorporar-ho al 
nostre patrimoni; un bé patrimonial. No ens sembla malament, és una decisió del Sr. 
regidor d’Hisenda, i el Sr. alcalde. Simplement lamente que en modificacions 
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pressupostàries no es tinga tant d’interés i tanta celeritat en comissions 
extraordinàries i urgents, i plenaris, i ja i ja, en altres delegacions. Creiem que si 
s’haguera tingut el mateix interés a fer modificacions, a la millor moltes coses de les 
quals s’han parlat hui no s’haurien parlat. Però hi ha interés en aquestes 
modificacions. Sí, perquè interessen a una delegació, Patrimoni, que ens sembla 
correcte, però que pensem que s’hauria pogut fer perfectament amb una permuta. 
Per tant, nosaltres ens abstindrem. I sobretot felicite al regidor d’Hisenda i a la 
Delegació d’Hisenda per traure-ho amb tanta celeritat aquestes comissions 
extraordinàries urents i modificacions quasi rapidíssimes.” 

 
 
El Ple de l'Ajuntament Ple, amb 7 vots a favor (5 del Grup Compromís per Oliva, 1 vot 
en contra del Grup Esquerra Unida del País Valencià, i 1 del Grup Municipal Gent 
d’Oliva), i 11 abstencions (4 del Partit Popular, 3 del Grup Socialista Municipal, 4 del 
Grup Projecte-Ciutadans d’Oliva) ACORDA aprovar el dictamen transcrit. 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària accidental done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 
 
 


